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Protokół nr 32/2009 
z XXXII sesji Rady Gminy Miasteczko Kraje ńskie 

w dniu 4 listopada 2009r. 
 

XXXII sesja Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  rozpoczęła się o 

godz.11.00 w sali Domu Kultury w Miasteczku Krajeńskim. Przewodnicząca Rady  

D. Pawlak otworzyła posiedzenie i powitała wszystkich zebranych. W sesji wzięło 

udział 13 radnych, (radni Drzymała i Ryczek nieobecni).Przewodnicząca 

stwierdziła, że wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi  

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji - listy obecności 

radnych oraz gości w załączeniu. 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXI sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie 
w dniu 30 września 2009 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych. 
6. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Miasteczko 

Krajeńskie za rok szkolny 2008/2009. 
8. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i 

oczyszczalnią ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rocznej stawki podatku od środków 

transportowych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/131/2009 z dnia 30 

marca 2009 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Poznaniu na realizację przedsięwzięcia p.n.: „Ochrona wód zlewni rzeki 
Noteć” – aglomeracja Miasteczko Krajeńskie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2009 rok. 
13. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
14. Sprawy różne, wolne wnioski. 
15. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
16. Zakończenie 
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Na temat porządku obrad głos zabrał Wójt Gminy. 
 
Wójt Gminy Karol Jagodzi ński  zaproponował zmianę w porządku obrad: 
zmienić kolejność podejmowanych uchwał  oraz wprowadzić trzy nowe punkty: 
podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dziennej stawki opłaty targowej oraz 
sposobu jej poboru,  podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia opinii o obszarach 
bezpośredniego zagrożenia powodzią na terenie Gminy Miasteczko Krajeńskie 
oraz podjęcie stanowiska w sprawie złożenia wniosku do Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego  w Poznaniu o dofinansowanie 
z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i Leśnych  odbudowy dróg dojazdowych 
do gruntów rolnych. 
 
Radni nie wnieśli sprzeciwu i przystąpiono do głosowania za przyjęciem 

porządku obrad po zmianach 

 Głosowanie : 13 głosów „za” na 13 obecnych radnych. 

Wobec powyższego porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXI sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie 
w dniu 30 września 2009 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja  w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych. 
6. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Miasteczko 

Krajeńskie za rok szkolny 2008/2009. 
8. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i 

oczyszczalnią ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2009 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXVI/131/2009 z dnia 

30 marca 2009 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Poznaniu na realizację przedsięwzięcia p.n.: „Ochrona wód zlewni rzeki 
Noteć” – aglomeracja Miasteczko Krajeńskie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dziennej stawki opłaty targowej oraz 

sposobu jej poboru. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii  o obszarach bezpośredniego 

zagrożenia powodzią na terenie Gminy Miasteczko Krajeńskie. 
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14. Podjęcie stanowiska w sprawie złożenia wniosku do Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego  w Poznaniu o 
dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i Leśnych  
odbudowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych. 

15. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
16. Sprawy różne, wolne wnioski. 
17. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
18. Zakończenie 

 
Ad. 2  
 
 
Przewodnicz ącą Rady – w związku z powyższym przechodzimy do następnego 
pkt. porządku obrad, a więc przyjęcie protokołu z obrad XXXI Sesji Rady Gminy 
Miasteczko Krajeńskie w dniu 30 września 2009r.Bardzo proszę panią 
Przewodniczącą Świadek o wniosek w tej sprawie.  
 
Przewodnicz ąca Świadek  – z protokołem się zapoznałam i proszę o przyjęcie 
bez czytania.  
 
Przewodnicz ąca Rady–  kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem wniosku? 
 
Głosowanie: na 13 obecnych 13 głosów „za”  
 
Ad.3  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Przewodnicz ącą Rady–  przechodzimy do pkt. kolejnego porządku obrad, 
mianowicie pkt. 3 Interpelacje i zapytania radnych. Ja mam pytanie panie Wójcie, 
właściwie wczoraj się dowiedziałam, że roznoszone są umowy o zaopatrzenie w 
wodę i odprowadzanie ścieków, proszę o przybliżenie i o wyjaśnienie, § 7 ust. 9 
zainstalowanie i utrzymanie antyskażeniowych zaworów zwrotnych zgodnie z 
obowiązującymi Polskimi Normami. Czy ktoś pań i panów ma też jakieś pytania? 
W związku z tym zamykam ten pkt. i przechodzimy dalej.   
 
Ad. 4  
 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie między sesyjnym. 
 
Przewodnicz ąca Rady -   okresie między sesyjnym pełniłam dyżury w każdą 
środę tygodnia, ponadto uczestniczyłam we wszystkich 4 komisjach, które odbyły 
się przed dzisiejszą sesją. Przechodzimy do pkt. 5.  
 
Ad. 5  
Informacja w sprawie złożenia oświadczeń majątkowych.      
 
Przewodnicz ąca - każdy radny zobowiązany jest ustawą o samorządzie 
gminnym do składania takich oświadczeń, na podstawie art. 24, ust. 3 pkt. 1 
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ustawy dnia 8 marca 1990r o samorządzie Gminnym w dzienniku ustaw z 2001r 
nr 142  poz. 1591 z późniejszymi zmianami Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie 
nie ma obowiązku złożenia Przewodniczącemu Rady Gminy oświadczeń 
majątkowych za rok 2008. Oświadczenia majątkowe w terminie do 30 kwietnia 
2009r, złożyło 14 radnych żadnych nie prawidłowości nie stwierdzono. Ponadto 
oświadczenia przesyłane były do Urzędu Skarbowego i jak co roku w 
październiku Urząd Skarbowy informuje że w tym roku obowiązuje tajemnica 
skarbowa. W związku z tym pan Wójt wnosząc na moje ręce, także informacje o 
tym, że oświadczenie majątkowe pana Wójta i Przewodniczącego Rady idzie 
bezpośrednio do Wojewody, i tu od Wojewody Wielkopolskiego jest informacja, 
że Wójt Gminy pan Karol  Jagodziński złożył swoje oświadczenie majątkowe w 
terminie zgodnym z prawidłowym. Ponadto Przewodnicząca Rady pani Daniela 
Pawlak złożyła swoje oświadczenie majątkowe, w terminie i nie stwierdzono w 
nim nieprawidłowości. Ponadto złożono też na ręce pana Wójta oświadczenia 
pani Anny Betańskiej, pani Marzanny Boć – Ochyry, pani Mirosławy Góry, pani 
Eugenii Jendrzejek, pani Bernadety Kulińskiej, pani Ewy Stachowskiej, pani Alicji 
Wendzińskiej. Większych nie prawidłowości nie stwierdzono, wpłynęły wszystkie 
w terminie. Jeżeli któraś z pań zainteresowanych będzie chciała zapoznać się ze 
względu na tę tajemnicę skarbową, to proszę bardzo. Ponadto jest pewna grupa 
radnych, gdzie stwierdzono nieprawidłowości, jednak ze względu na to, że 
obowiązuje tajemnica skarbowa, jeżeli jednak będziecie chcieli państwo radni 
poznać,to musimy sesje w tej chwili utajnić. Z Urzędu Skarbowego w Pile 
działając na podstawie art. 23 ust. 112 z dnia 8 marca 1990r  samorządzie 
gminnym informuje, że przekazano do tutejszego organu podatkowego ogółem 
21 oświadczeń majątkowych osób związanych na podstawie art. wyżej 
wymienionego ustawy o samorządzie gminnym do składania oświadczeń 
majątkowych. Do Urzędu zostało przekazanych 14 oświadczeń przekazanych w 
dniu 4 maja, osób mających obowiązek złożenia oświadczenia 
Przewodniczącemu Rady Gminy, czyli 14 radnych, 7 oświadczeń przekazanych 
w dniu 10 września osób mających obowiązek złożenia oświadczenia Wójtowi 
Gminy. Są tu pewne nie prawidłowości jednak z związku z nimi nie podejmujemy 
żadnych działań, ponieważ nie mają napisane wysokość zobowiązania 
podatkowego. Te nieprawidłowości dotyczyły 3 radnych, i 1 osoby, która podlega 
składaniu oświadczenia panu Wójtowi. Także teraz państwo radni, wypowiedzcie 
się na temat, czy chcecie poznać te osoby?.   
 
Radny Banasik – chcemy poznać nazwiska tych radnych.  
 
Przewodnicz ąca Rady – w takim razie musimy w tym momencie utajnić sesję.  
 
Sekretarz – proszę państwa, chciałabym złożyć wyjaśnienia. Urząd Skarbowy 
analizując te oświadczenia weryfikuje deklaracje, które podatnik złożył do Urzędu 
Skarbowego. Te dane objęte są tajemnicą skarbową i jeżeli państwo chcecie 
wiedzieć, czego te nie prawidłowości do danego osobnika dotyczyły, więc tą 
część sesji musimy wyłączyć z jawności. Zostają radni, zostaje przewodnicząca, 
zostają pracownicy Urzędu, bo zarówno Wójt jak i pracownicy Urzędu są 
zobowiązani ustawowo do przestrzegania tajemnicy skarbowej. Radni tutaj z tej 
woli, że te oświadczenia przedkłada się Radzie, więc też muszą mieć 
świadomość, że to co usłyszą muszą zataić pod karą odpowiedzialności karnej. 
Tak jak państwo sobie życzycie, odnośnie tych nieprawidłowości, które zostały 
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wykazane w oświadczeniach majątkowych nie mają wpływu na wysokość 
zobowiązań podatkowych i wobec tych osób nie wszczęto żadnych postępowań.  
 
Radny Banasik -  to chodzi tylko o to, że jeżeli jest tam moje nazwisko, to 
chciałbym się dowiedzieć żeby poprawić ewentualnie. Mnie nie interesują 
nieprawidłowości innych.  
 
Sekretarz – pani Przewodnicząca w przerwie indywidualnie powie danemu 
radnemu w „cztery oczy”, to tutaj jest wyłączone z tajemnicy, bo to dotyczy danej 
osoby.  
 
Przewodnicz ąca Rady –czyli radni są za czy nie chcą wiedzieć i nie utajniamy?. 
W takim razie poddaje pod głosowanie.  
 
Głosowanie: nie utajniamy.  
 
Przewodnicz ąca Rady –  widzę że temat do dyskusji, ale może trochę później. 
Przechodzimy do kolejnego pkt.  
 
Ad. 6  
Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 
sesyjnym.  
 
Przewodnicz ąca Rady –  myślę że ten pkt. będzie czasowo długi, bo informacje 
pana Wójta mamy z dwóch sesji, bo na ostatniej pana Wójta nie było i tan pkt. był 
zniesiony.  
 
Wójt Gminy  – Wysoko Rado-  jak zwykle krótka informacja o tym jakie zostały 
wydane zarządzenia i jakie przepisy. Nie będę przywoływał numerów powiem 
tylko o tematyce. Jeszcze w sierpniu w sprawie określenia terminu składania 
wniosków, na dofinansowanie zakupu podręczników dla uczniów 
rozpoczynających w roku szkolnym naukę. Zarządzenie w sprawie 
przedstawienia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Miasteczko 
Krajeńskie, w przebiegu wykonywania planów finansowych instytucji kultury za 
pierwsze półrocze. Kolejne w sprawie opłaty za pobór energii elektrycznej przez 
stanowiska handlowe. Kolejne w sprawie powołania komisji do odbioru robót 
budowlanych w budynku Szkoły Podstawowej w Grabionej. Kolejne w sprawie 
odebrania robót budowlanych w budynku Gops w Miasteczku Krajeńskim. 
Kolejne w sprawie powołania komisji do odbioru robót budowlanych budynku 
mieszkalnego Brzostowo 21. Następne w sprawie odebrania dokumentacji 
projektowej na zadanie budowa kanalizacji sanitarnej w Gminie Miasteczko 
Krajeńskie. Kolejne w sprawie opracowania wzorów materiałów statystycznych i 
wniosków budżetowych, i wstępnych projektów planów finansowych do projektu 
budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie na 2010r. Kolejne w sprawie zmian 
budżecie Gminy na 2009r i tu materiały zostały dostarczone. Następna 
zarządzenie w sprawie nabycia na własność nieruchomości niezabudowanej 
stanowiącej własność Skarbu Państwa, wchodzący w skład zasobów własności 
Skarbu Państwa będącej w dyspozycji Agencji Nieruchomości Rolnej. Jest to 
mała działka pod budowę przepompowni. Kolejne zarządzenie w sprawie zmian 
w budżecie Gminy, i to zarządzenie zostało Wysokiej Radzie dostarczone. 
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Kolejne w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Miasteczko Krajeńskie. Kolejne w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 
będącej własnością Gminy przeznaczonych do sprzedaży w drodze przetargu 
dotyczy to działek Brzostowo koło pana Pufala. Jako że procedura została 
zakończona i w zasadzie rozpoczęliśmy procedurę sprzedaży. Kolejne 
zarządzenie w sprawie ustalenia regulaminu okresowej oceny pracowników 
Urzędu Gminy Miasteczko Krajeńskie zatrudnionych na stanowiskach 
urzędniczych w tym także kierowniczych, oraz innych jednostek organizacyjnych. 
Jest to realizacja ustawowego wymogu procedury oceny kadry. Proszę państwa 
tym razem podzieliłem swoje wystąpienie w takich aspektach merytorycznych, 
okres był dość długi i chodzi o jakieś całościowe zaprezentowanie działań 
Urzędu. Rozpocznę od łatwiejszych, przyjemniejszych. Po pierwsze odbyliśmy 
tradycyjnie dożynki gminne. W tym chciałbym podziękować sołtysom za 
przygotowanie się do tych dożynek, przygotowanie społeczności wiejskiej za 
udział i organizacje. Chciałbym podziękować pracownikom którzy służą swoją 
wiedzą, żeby jak najlepiej zorganizować tą uroczystość – bardzo dziękuje. Gmina 
i instytucje kultury były współ organizatorem rocznicy święta 1 września. Dobrze 
się dzieje że ochoczo wspólnie te uroczystości są organizowane za co bardzo 
dziękuje. Odbyła się proszę państwa kolejna XIII Biesiada Krajeńska o ciekawej 
tematyce, merytorycznie uważam to zdarzenie jako wyjątkowe. Uroczystość 
doroczna która wpisała się nie tylko w Gminie i Powiecie, ale w całym regionie 
jest to zdarzenie dość znane w okolicy i godne kontynuacji. Dziękuje pani 
dyrektor Stachowskiej, Kulińskiej, za zaangażowanie. Dziękuje również panu 
dyrektorowi Kujawskiemu. Uczestniczyłem tylko w jednych dożynkach gminnych 
w Szydłowie   
Na prośbę pana Wójta chciałem tylko porównać przebieg tego święta z drugiej 
strony naszej krainy. Uczestniczyłem w tej uroczystości jest ona podobna do 
naszej. Proszę państwa kolejny rok prześlijmy jako Gmina w turnieju 
Powiatowym Miast i Gmin, które były teraz organizowane przez Gminę Kaczory. 
Nie zajęliśmy dobrego miejsca ale byliśmy i staraliśmy się. Tu chciał bym 
serdecznie podziękować panu sołtysowi Klesie, wszystkie swoje umiejętności 
poświęcił żeby godnie reprezentować naszą Gminę. Dobrze się zapowiadało 
prowadziliśmy nawet, ale zakończyliśmy na ostatnim miejscu. Jest to impreza 
zabawowa i po prostu warto na niej być, uczestniczyć. Jest to pewna forma 
promocji nawet z ostatniego miejsca. Proszę państwa kolejny raz rok po roku 
odbywają się uroczystości patrona Szkoły Podstawowej komandor Gminy 
Paderewskiego. W dniu 25 września odbyły się uroczystości, cieszy mnie to że 
szkoła też uczestniczyła tym razem. Jest to dobry symbol wychowywania i 
współpracy dzieci i młodzieżowy. Proszę państwa uczestniczyliśmy bardzo 
aktywnie na tyle ile naszą Gminę można było organizacyjnie i finansowo 
zaangażować, w organizację Wojewódzko - Diecezjalnych Dożynek w Pile. Było 
nas również stać żeby zaprezentować Gminę na stoisku gminnym. Dziękuje 
osobom które się zaangażowały w przygotowanie witaczy , w tworzenie stoiska. 
Chciałbym przede wszystkim podziękować grupom z OSP, którzy zajęli się 
zabezpieczeniu tego licznego zdarzenia. Podziękowania dostaliśmy od Starosty 
Pilskiego. Pierwszy raz w swojej karierze proszę państwa uczestniczyłem w 
wyjeździe za granicą w Austrii na temat energetycznego wykorzystania biomasy. 
Ja myślę że mój wyjazd pozwoli na to żeby ustawić bardziej konkretny, myśleć o 
strategii jak te tematy wielokrotnie wznosiłem. Upewniam się że w zasadzie 
naszej Gminy, będę mówił w późniejszych tematach , jest to sprawa którą 
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powinniśmy na tym etapie przygotować się do strategicznych działań na tym 
kierunku. Proszę państwa jak zwykle taka jest rola Wójta uczestniczyliśmy w 
zebraniach, spotkaniach. Przede wszystkim jeśli chodzi o zebrania bardzo ważne 
były zebrania w sprawie podejmowania uchwał w sprawie przeznaczenia 
funduszu sołeckiego. Rozpoczęła się więc procedura wdrażania tego zadania, i 
wpisania go jako przyszło roczny budżet. Szczególny charakter w ostatnim 
okresie miały działania sołectwa Miasteczko Krajeńskie, które rozpoczęło 
procedurę przyjęcia planu odnowy Miasteczka Krajeńskiego, więc odbywały się 
spotkania grupy innowacyjnej. Odbyło się zebranie które wskazano mapy 
inwestycyjne, które mają znaczenie w planie odnowy miejscowości. W tej chwili 
Urząd przygotowuje jedno z zadań, niestety procedury te trwają dotyczy to 
cmentarza parafialnego Miasteczko Krajeńskie. Drugi temat który został 
wyłoniony to jest odbudowa ciągu pieszego od ul. Piotra Skargi do parkingu. 
Kolejnym tematem jest realizacja .............takie zostały ustalone zagadnienia 
inwestycyjne w planie odnowy miejscowości. Ważnym zadaniem Gminy w 
najbliższym czasie będzie przygotowanie do wprowadzenia do Szkoły 
Podstawowej systemu oświatowego 6- latki. Dlatego we wrześniu odbyliśmy 
spotkanie z rodzicami bardzo liczny udział rodziców w spotkaniu. Omawialiśmy 
nasze propozycje przygotowania 6- latków do wejścia w system Szkoły 
Podstawowej. Jedna kwestia to jest praca, spotkania z rodzicami. Druga 
techniczne przygotowanie się do szkoły podstawowej do przyjęcia dwóch grup 6- 
latków w roku 2010/2011. Odbyłem bardzo miłe spotkanie z 5 klasą, która 
zaprosiła mnie na spotkanie, przynajmniej dwie ważne rzeczy wyniosłem z tego 
spotkania. Jedna to jest że nikt ich nie przygotowywał do tego spotkania, druga to 
że młodzież potrafi zidentyfikować władzę, to wtedy patrząc na to w kategoriach 
nie indywidualnych ale grupowo pewnego zjawiska. Tym dzieciom przede 
wszystkim chodziło o możliwości rozwoju w sporcie. Uczestniczyłem w 
Konferencji w Poznaniu mojej oceny w sprawie bardzo ważnej, dającej pewny 
pogląd i perspektywy na rozwój Województwa Wielkopolskiego. Ta Konferencja 
miała charakter debaty w sprawie projektu polityki rozwoju na lata 2013/2020 
czyli kolejnego, następnego okresu funkcjonowania finansowania rozwoju. 14 
października odbywałem kolejne spotkanie robocze w sprawie, raczej z ramienia 
LGD ale dla nas również sprawa niezmiernie ważna to jest współdziałania z 
lokalną grupą działania z obszaru czarnkowsko- trzcianeckiego, chodzieskiego. 
Jako że w przyznanych nam środkach na LGD na realizację strategii  zostały 
przewidziane również znaczne kwoty na partnerstwo. Przyjęliśmy wspólnie że to 
partnerstwo nie powinno przejawiać się w spotkaniach. Środki przewidziane na to 
współdziałanie skoncentrować na efekty wizualne, trwałe które po prostu 
pozostaną elementami tego partnerstwa. Chcielibyśmy odrobić jak by zaległości 
na rozdziale kilkunastu lat  zerwanych więzi kulturowych, praktycznego 
współdziałania Gmin. Chodzi tu o to by przykładem będzie taka rzecz jak 
opracowanie mapy szlaków turystycznych, dorobku kulturowego dla obszarów na 
których działa LGD tutaj nasza, LGD czarnkowska, LGD trzcianecka. Po to 
abyśmy tym samym sposobem mogli odczytywać pewne zjawiska. To jest 
inwestycja o małej wartości. Natomiast bardzo trwałymi wartościami będą 
plansze informujące o obszarze osoby przejeżdżających się. Innym planowanym 
przedsięwzięciem będzie pełna informacja o zjawiskach społeczno - 
gospodarczych  pisana jakby jednym językiem w formie bazy informacyjno - 
elektronicznej. Są to sprawy przyszłości nie mniej jednakże trzeba już teraz 
prowadzić, dochodzić do wspólnego języka, wspólnych celów finansowanych w 



 8

zasadzie odrębnie. Chodzi o jedną zgodność regionalną. Proszę państwa16 
października w zespole szkół w Miasteczku Krajeńskim odbyło się doroczne 
święto edukacji narodowej. Zespół Szkół przygotował bardzo uroczyste 
spotkanie, niesamowicie bardzo pouczająca prezentacja teatralna uczniów. 
Myślę że uczestnicy przede wszystkim jak i nauczyciele byli mile zaskoczeni, bo 
na niektórych twarzach było nawet widać łzy w oczach. Ciekawe jest to że 
inwencja daje się ponieść w ten sposób że działa na uczucia, a o to chyba 
chodziło. Proszę państwa 22 października odbyła się konferencja w Szamocinie 
która została zorganizowana przez Narodową Fundacje Ochrony Środowiska. Ja 
o tej sprawie nic na sesji nie mówiłem, przypomnę tylko że od prawie roku 
zlecono tej fundacji opracowanie projektu obrony „Natura 2010”. Proszę państwa 
uczestniczyłem w tej konferencji, były już przedstawione informacje na piśmie. 
Zaprezentowałem stanowisko obywatela naszej społeczności i ono wynika z 
wielu wypowiedzi, spotkań jak również wniosków zgłaszanych na sesji przez 
radnych i sołtysów. Proszę państwa plan ochrony ma mieć charakter aktu 
normatywnego do ochrony środowiska, które rozporządzenie jest uzbrojone w 
załączniki i określę to w ten sposób. Wbrew wcześniejszym deklaracją ze strony 
animatorów w koncepcji projektu obrony „Natura 2010” materiał nam 
zaprezentowany różni się w sposób istotny. Nie będę wymieniał które ptaki będą 
chronione, bo wielu z nas nic nie powie. Jedyna rzecz jaką mogę podkreślić to 
jest fakt że są to zwierzęta wyjątkowe i miejsca w których się znajdują, czyli tu 
Dolina Noteci jest też wyjątkowa. Natomiast generalna zasada konstytucyjna jak i 
z ustawy o ochronie praw środowisk, wprowadza zasadę zrównoważonego 
rozwoju, ochrony stanu istniejącego do poprawy stanu istniejącego od 
niedalekiego czasu. Natomiast materiał nam przedstawiony naszej ocenie 
narusza w sposób istotny prawa właścicieli nieruchomości, konkretnie łąk jak 
również można stwierdzić że wdrążenie w życie spowoduje iż w istocie obszar 
”Natura 2010” zacznie się przekształcać w nie o to o co nam chodziło. Czyli 
zacznie się przekształcać w dług. Nie dostępne tereny jest to zdanie nie tylko 
wyrażone przeze mnie w imieniu Gminy, jak również zdanie zaprezentowane 
przez Regionalny Zarząd Melioracji Gospodarki wodnej. Z działań ochronnych 
dla utrzymania lub odtworzenia właściwego stanu ochrony obszaru „Natura 2010” 
proszę zauważyć sam tytuł nie utrzymania ale odtworzenia. Chodzi o modyfikacje 
prac związanych z utrzymaniem wód, i w 5 pkt. zapisano sposób wykonania tego 
zadania.   

1. Ograniczenie do minimum usuwania krzewów, zadżewień w strefie rzeki 
czyli samego brzegu.  

2. Rezygnacja z umacniania brzegów Noteci.  
3. Rezygnacja z pogłębiania koryt rzeki.  
4. Utrzymanie możliwie szerokich ............nadrzecznych o naturalnej 

dynamice poziomu wody.   
5. Prowadzenie prac związanych z utrzymaniem wód.  

Będę przedstawiał tą sprawę równolegle z pismem, które zostało skierowane, 
jako że termin był do 2 listopada, dlatego wydały opinie podmioty 
zainteresowane. Generalnie wyraziły zdanie, że powinny być wdrażane 2 plany.  

1. Ochrony – bo mamy 2 „Natury 2010”  
Teraz zaprezentowano nam plan o mniejszym zakresie oddziaływania na 
człowieka. Plan „Natura 2010” gdy ryba siedliskowa wychodzi poza granice rzeki 
Noteci i prawdopodobnie będzie podejmował szerszy zakres, czyli większa grupę 
zwierząt przy tym roślinność i pewnych zjawisk. Chcę przypomnieć że na tym 
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obszarze działa Rozporządzenie Wojewody w sprawie ustanowienia obszaru 
chronionego krajobrazu. Z zapisanymi formami ochrony tego rozporządzenia. 
Biorąc pod uwagę moją ocenę, próba wdrożenia tego rozporządzenia w życie 
jest to min. Naruszenie innych form życia bo one powinny po prostu 
funkcjonować wspólnie. Uzyskałem informacje iż, plan ochrony dla siedlisk 
zostanie opracowany 2013r. Mamy 2 problemy:  

1. Jak wyjaśniać właścicielom nieruchomości nie tylko łąk ale i gruntowych, 
leśnych co jest chronione jak powinni się zachowywać.  

Jako przedstawiciel tej Gminy i wydając pewne informacje, postanowienia i 
decyzje samorządowe nie znamy granic tego obszaru. Nie wiemy które działki są 
włączone jak się odnosić do opiniowania bo nie wiemy co jest wzbronione. Nie 
zawsze dyrektor regionalny trafnie ocenia zjawisko wydając opinię do decyzji, 
więc najpierw dyrektor będzie wydawał decyzje procedury inwestycyjnej. Czy to 
będzie zgodne z prawem mam wątpliwość, jeśli nie wiemy co jest chronione. 
Także stawiam tu zarzut że nie ma spójności w 1 przepisie w drugim jest i pewne 
zapisy są sprzeczne i wyraźnie widać tą sprzeczność z rozporządzeniem 
Wojewody w sprawie obszaru chronionego krajobrazu. Kolejne działanie to jest 
utrzymanie zalewowych łąk pomiędzy śluzą Krostkowo a mostem na trasie 
Białośliwie – Szamocin. W tym ustanowienie wysokości rekompensaty dla 
rolników za okresowe umożliwienie wykorzystywania łąk z powodu wysokiego 
poziomu wody, lub przejęcie gruntów na zarząd albo wykupienie przez Skarb 
Państwa. Po trzecie rezygnacja z pogłębiania koryta Noteci i jego obwałowania. 
Umożliwienie zalewania łąk w okresie wiosennym oraz jesiennym zgodnie z 
reżiną hydrologiczną Noteci. Utrzymanie użytkowania kośnego Łączę wyrazy 
szacunku terminem koszenia po 1 sierpnia, jeżeli pozwoli na to poziom wód 
gruntowych. Proszę państwa odnośnie do tych 2 działek, rezygnację pogłębienia 
koryta Noteci oceniamy jako działalność na szkodę właścicieli nieruchomości, 
rolników prowadzących użytkowanie łąk. Negatywnie oceniamy utrzymanie 
szeroko alubów na rzece poziomu wody, gdyż alubia są jedną z przyczyn 
hamowania spływu wody w Miasteczku. Co do tego działu utrzymanie 
zalewowych łąk od śluzy Krostkowo do mostu Szamocin – Białośliwie powoduje 
zalewanie łąk w niższych odcinkach biegu rzeki, stąd należało by w działaniach 
uwzględnić i włączyć do wymienionego wyżej obszaru. To jest to zjawisko a 
którym cały czas walczymy. Śluza Krostkowo w ogóle nie była ruszana od 5 lat, 
stąd my znamy ten problem. Przecież .......... za śluzą, jeśli chodzi o kierunek 
spływu wody, powoduje zalewania gdzie tylko możliwe. Także to powoduje że, 
uzupełnienie do punktu następnego:  Rezygnacja z wykonywania prac 
związanych z utrzymaniem fragmentu wału Noteci, czyli, tu chodzi o to żeby przy 
wałach niczego nie majstrować, pozostawić je takim jakim są do naturalnej 
degradacji. Przy tym 2 działania, to jest przywrócenie kontaktu z wodami Noteci i 
przeciw działaniu zarastaniu rzeki. Rezygnacja z rowów melioracyjnych oraz 
ograniczenia, jeśli chodzi o prace melioracyjne i sposobie prowadzenia 
roślinności drzewiastej i krzaczastej. Regulowanie odpływu na istniejącej sieci 
robót melioracyjnych szczegółowo: budowa niekiedy nowych modyfikacja i 
wdrażanie niekiedy nowych instrukcji techniczno - użytkowych obiektów 
melioracyjnych, zapewniających odpływ wody przy wysokich stanach oraz 
gromadzenie wody przy niskich stanach. Utrzymanie wysokiego poziomu wód 
gruntowych od połowy marca do połowy czerwca. Utrzymania wysokiego 
poziomu wód w terminie marzec- czerwiec powoduje niedostępność znacznego 
poziomu łąk i gospodarczą nie przydatność. W wyniku pod makania terenu 
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................... Taka jest nasza odpowiedź. Czyli jest to działanie gospodarczemu 
wykorzystaniu znacznego obszaru łąk nadnoteckich. W pkt. 9 tego zał. 
Ograniczenie konserwacji istniejących rowów melioracyjnych.:  
1. poprzez maksymalne ograniczenie wycinania pasów zad rzewień przy 

rowach melioracyjnych przy fakcie konieczności czyszczenia rowów 
melioracyjnych  z roślinności, prowadzenie prac tylko po jednej stronie 
pozostawiając drugi brzeg zarośnięty, lub usuwa się roślinność 
naprzemiennie po obu stronach brzegu  pozostawiając zarośnięte odcinki 
o długości od 50 do 100 m. Nie podzielamy tego zdania, bo konsekwencje 
są jak wyżej.  
 

Soltys-Baszczuk – ale kto to przygotowywał ?.   
 

Wójt Gminy – proszę pana, mówiłem, to jest Narodowa Fundacja Ochrony 
Środowiska która wykonywała ten projekt, badania na zlecenie regionalnego 
dyrektor ochrony środowiska w Poznaniu. Jest to projekt rozporządzenia Ministra 
Ochrony Środowiska. Ja w tej chwili prezentuje załącznik do tego projektu. W 
dalszych punktach konkretnie w 23 proponuje się struktury styczne 
wykorzystanie rzeki Noteć, jak i całej doliny. Gdy chodzi o rezygnacje z 
wykorzystania drogi wodnej Wisła- Odra do przewozu ładunków masowych i 
rezygnacja pogłębiania i regulacji koryta rzeki. Noteć była sprawna tak długo jak 
chodziły barki transportowe, bo każdy przepływ poprzez prace śruby powodował 
naturalne pogłębianie ................ To powodowało, że ta Noteć rzucała prawidłowy 
obieg tak jak został przewidziany na przełomie XVIIII/XX wieku. W tej chwili 
kajaki nie mogą płynąć, bo gdy robi się ciepło to roślinność się po prostu podnosi 
i asymiluje światło i ta roślinność rośnie. Odpowiadamy w tej sprawie 
promowania turystycznego wykorzystania drogi wodnej Wisła – Odra w oparciu o 
istniejącą strukturę ..............i tu w wnosimy o utrzymanie stałej głębokości koryta 
zwiększonej od obecnego oraz dostępność bo tutaj się jeszcze wyklucza 
dostępność dojazdu do Noteci do rzek drogami gruntowymi dotychczas 
użytkowanymi.  Zachowanie stanu obecnego, to jest nasz postulat Przynajmniej 
zachowanie stanu obecnego, jeśli chodzi o łąki. Wiadomo chodzi o pogłębienie 
koryta. Proszę państwa materiał jest do wglądu, jest on obszerny więc się nie da 
przeczytać całości. Trzeba po prostu przecz tac i się przyjrzeć i wiedzieć co się 
dzieje i jakie zjawiska zachodzą w dolinie Noteci. Generalnie nasze stanowisko 
kończymy w ten sposób. Wnosimy o zapewnienie rekompensat dla rolników 
którym wdrożona rozporządzenie w sprawie ustanowienia danych ochronnych, 
będzie oddziaływało niekorzystnie i uważamy że rolnicy którzy zostaną dotknięci 
wprowadzeniem tego przepisu powinni  otrzymać wsparcie organizacyjne oraz 
formalne które pozwoli na funkcjonowanie rekompensat, ewentualnie prawidłowe 
korzystanie ze środków przewidzianych przez .......... W tym rozporządzeniu 
również jak gdyby deklaratywnie się zapowiada jak że przyszły proces powinien 
szczegółowo przewidzieć możliwości rekompensat dla rolników, ale to jest tylko 
deklaracja. Zwracamy się o udostępnienie szczegółowych map dla obszaru nad 
Noteć 2010, gdyż zaprezentowano nam tylko mapy obrzeża tego obszaru. W ten 
sposób znamy szczegółowe granice „Natura 2010” ale nie jesteśmy w stanie 
odpowiedzieć która z działek jakim rygorem zostaje poddana. Każdy właściciel 
nieruchomości powinien być zawiadomiony albo uprzedzony o tym co go tam 
czeka. Dzisiaj nie jesteśmy w stanie powiedzieć która to działka jest. Uważam że 
proponowane przez nas zmiany do projektu nie wpłyną negatywnie na 
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utrzymanie ogólnej spójności „ Natura 2010” Nie zmieni również ekspertywnej 
gospodarki łąk, bo przecież to jest ekspansywna gospodarka. Zachowa się 
niezbędna równowaga pomiędzy aktualnym stanem przyrody a cenami 
gospodarczymi obszaru. Innymi słowy brak rolników wykonujących te 
gospodarcze czynności w tym kształcie. To trzeba zauważyć że to jest spójne. 
Informujemy również że w naszej Gminie podejmujemy starania o to że jesteśmy 
w stanie prowadzić centrum ekologii i szkoły w tym zakresie. Proszę państwa 
równolegle niemal że zostało skierowane pismo ze strony Regionalnej Dyrekcji 
Melioracji i Gospodarki Wodnej które przekłada nam do wiadomości 
zaproponowane działania wykluczają możliwość rolniczego wykorzystania 
użytkowania łąk. Koszenie łąk po 1 sierpnia daje bezwartościową paszę i jeżeli 
takie działania mają być wdrożone wymaga to zmiany stosunku do własnych 
środków. Przy tym nie wspomniałem o ty, ale w Szamocinie proponowałem 
wdrożenie jeżeli mają być korzystniejsze rozwiązania tego rozporządzenia. Miało 
by się zachować ten stan jaki jest, niezbędne było by monitorowanie terminów 
tak by rolnicy mogli z pożytkiem przeprowadzić koszenie traw i zrobienie siatki. 
By nie wprowadzać terminów kalendarzowych jako że monitorowany będzie 
obszar „ Natura 2010 „ czyli botanicy, biolodzy będą dokładnie wiedzieli co się 
dzieje w przyrodzie i kiedy można wkroczyć z pracami łąkarskimi. Chodzi o 
wdrożenie terminu biologicznego , przyrodniczego. Zdarzają się już przypadki że 
dopiero po miesiącu było można chodzić z koszerstwa. Pani przewodnicząca czy 
można zrobić chwilę przerwy.  

 
Przewodnicz ąca Rady  -  z związku z tym że pan Wójt prosi o chwilę przerwy, 
bardzo proszę wychodzimy na 5 minut i zaraz wracamy. Bardzo proszę o zajęcie 
miejsc. Przystępujemy do kontynuacji pkt. 6 mianowicie informacja Wójta Gminy 
o działaniach odbywających się w okresie między sesyjnym.  

 
Wójt Gminy – proszę państwa brałem udział w spotkaniu organizowanym przez 
Marszałka innowacyjna Wielkopolska, wdrażaniem tego programu promocji 
małych i średnich firm, które głownie na tym etapie poprzez konkursy sądzę że w 
przyszłym roku będzie czas aby przedsiębiorstwa wzięło by w tym działaniu 
udział. Uczestniczyłem w walnym zebraniu ogniska taka jaka jest Noteć. O tyle 
ważna że jest to jedyny klub organizowany w ten sposób że skupia młodzież 
starszą który min. Absorbuje dotacje z naszego budżetu na swoją działalność. 
Zwołano zebranie nadzwyczajne i okoliczności są nadzwyczajne, bo 
wprowadzony format działalności brakuje generalnie młodzieży. Młodzież jest 
coraz mniej aktywna sportowo i tu stoi przed dylematami zarząd stowarzyszenia 
TKE ....Noteć w Miasteczku Krajeńskim. Przyjęto program naprawczy z 
uzdrawiania, na pewno aktywność skierowana zostanie przede wszystkim dzieci i 
młodzież tą młodszą. To jest uważam bardzo trafny kierunek. Proszę państwa 
sprawy samego zarządu w Gminie, chce poinformować że dokonano podziału 
gruntów w Grabównie wydzielono działkę budowlaną obok działki byłego 
przedszkola. Rozpoczęto procedurę przygotowawczą, przygotowanie 
nieruchomości zabudowanej do sprzedaży. Ustanowiona będzie współwłasność, 
część tej współwłasności chodzi tu o pana Barabasza zostanie przeznaczony na 
wniosek do sprzedaży. W Brzostowie wydzielono 2 działki na działce na której 
zamieszkuje pan Pufal, na drugiej jest pani Kobyłka. Działki te w tej chwili są w 
trybie zawiadamiania o przeznaczeniu do sprzedaży. W Miasteczku Krajeńskim 
trwa procedura podziału działki przy ul. Kościuszki pod blokiem. Prawdopodobnie 
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w tym roku procedura się jeszcze nie zakończy. Proszę państwa w zakresie prac 
remontowych organizowanych systemem gospodarczym delikatnie kończymy 
parking przy ul. Kościuszki, Piotra Skargi. Wykonaliśmy prace naprawcze na 
drogach tym min. przepust  drogi dojazdowej do ul. Słonecznej z jednej strony z 
jednej po prostu więcej czasu na wykonanie tego nie starczyło. Natomiast w 
zaistniałych okolicznościach natrafiliśmy na sprawę bardzo trudną do 
przeprowadzenia ale ta najbardziej niebezpieczna strona została wykonana. Jako 
że nagląca była również praca przy parkingu przy Urzędzie Gminy. 
Rozpoczęliśmy tę pracę ale wszystko wskazuje na to że w tym roku tego nie 
ukończymy. W między czasie zdarzają się takie prace interwencyjne, niezbędne 
do wykonania ludzie dzwonią że to się drzewo złamało, gałęzie spadły itd. 
Bieżące prace na drogach też musza być wykonywane, w systemie 
gospodarczym nieco się te prace ślimaczą mimo wysiłków. W pozostałych 
inwestycjach  chce poinformować że zakończono termin modernizacji budynku 
szkoły Grabionna. W zasadzie zakończono pracę na przychodni i GOPS, w tym 
że tam jest wyznaczony termin poprawy niektórych czynności, chodzi tutaj 
konkretnie o podłogę na terenie przychodni. Wykonawca musi tą prace naprawić. 
Zakończono remont lokali mieszkalnych- gminnych w Brzostowie 21. Chce 
poinformować że nie powiodła nam się procedura wniosku na dofinansowanie 
centrum ekologii .......... Wniosek bardzo drobnych szczegółach po prostu nie 
został zakwalifikowany, także na razie na takim etapie jakim jesteśmy w 
procedurze na uzyskanie środków na oczyszczalnie i kanalizację. Jak gdyby 
zawieszamy tę  działalność do wyjaśnienia wielkości środków niezbędnych w 
miarę realizacji tych 2 podstawowych kryteriów. Konkursy na te działanie będą 
ponawiane w przyszłym roku będziemy mieli jak wyższą sytuacje, jeśli chodzi o 
wieloletni plan inwestycyjny i będziemy mogli podejmować jakieś decyzję. 
Rozpoczęła się procedura wyłaniania wykonawcy ciągu pieszo – rowerowego 
Miasteczko Krajeńskie – Brzostowo. Sądzę że w przyszłym tygodniu będzie 
znany wykonawca i roboty w tym roku zostaną rozpoczęte na wartość około 
400.000 zł od strony skrzyżowania w Brzostowie do Miasteczka Krajeńskiego. 
Ogłoszone zostały zamówienia na wykonanie drogi i kanalizacji do Solnówka. 
Niby prosta sprawa niemniej procedury inwestycyjne tak skomplikowane dopiero 
w listopadzie otrzymaliśmy nazwę wykonawcy. Kończymy pracę nad projektem 
kanalizacji i kosztorysu  tzn. dokumentacja techniczna jest gotowa, został 
przedłożony kosztorys mieliśmy zastrzeżenia do kosztorysu, także termin na 
weryfikacji przedłożonego kosztorysu. O sprawie tej będzie mówił pan 
Chmielnicki. W zakresie funduszy unijnych podpisaliśmy aneks do umowy o 
finansowanie budowy kanalizy i oczyszczalni ścieków. Procedury przesunęły 
nam się w sumie już o miesiące wykonaniu harmonogramu, naruszenie 
harmonogramu powoduje nieodzowne skutki przystąpienie do aneksowania 
zawartej umowy. Podpisana została umowa o finansowanie remontu przebudowy 
świetlicy Brzostowo. Przygotowujemy w tej chwili przetarg. Chce poinformować 
że na początku października przeprowadziliśmy również w naszej Gminie 
szkolenie LGD w sprawie konkursu na małe projekty. Konkurs w tej chwili jest 
ogłoszony i konkurs na plany odnowy miejscowości. ( listopada rozpoczyna się 
nabór wniosków min. Plan odnowy miejscowości Miasteczko Krajeńskie. W 
sprawie LGD również musieliśmy również podpisywać aneks ponieważ wynikły 
zmiany w rozporządzeniu ministra rolnictwa, przy okazji podpisywaliśmy również 
umowy o finansowanie działalności samej LGD. Proszę państwa analizując stan 
przygotowań do wnioskowania o dofinansowanie drogi Grabionna – Okaliniec 



 13

gdzie o tyle pozytywne jest uzgodnienie z powiatem. Realizując wspólnie ciąg 
pieszo – rowerowy Miasteczko Krajeńskie  - Brzostowo powiat może 
zauczestniczyć do wnioskowania o współfinansowanie tej drogi, poza tym znając 
aktualne wytyczne i regulamin konkursu musimy, do projektować brakujący 
fragment od krzyża do drogi powiatowej z pozostałymi elementami.  Z pierwszym 
wnioskiem jaki kiedyś składaliśmy to nie miało większego znaczenia. W tej chwili 
okazuje się że załączność z tą drogą powiatową to są dodatkowe punkty 
Występujemy do konkursu z wnioskiem, musimy szukać maksymalnej ilości 
punktu. W tej chwili uzgodniliśmy z powiatem, jako że ten odcinek nie jest 
własnością Gminy, jest własnością powiatu. Uzgodniliśmy warunki projektowania 
czyli  procedury projektowe przyszłej drogi. Musimy przygotować pozostałą część 
dokumentacji. W następnym rozdaniu jesteśmy w stanie złożyć wniosek 
prawdopodobnie z dobrym skutkiem. Po za tym analizując możliwości 
wieloletniego planu inwestycyjnego, musze przyznać że jest to bezpieczniejsze 
rozwiązanie. Źle by się stało byśmy konkurs chociaż mało prawdopodobne 
żebyśmy ten konkurs przeszli. Ale gdybyśmy przeszli to nie byli byśmy w stanie 
podpisać umowy o realizację. Nie znając wyniku przetargu na oczyszczalnie i 
kanalizację. Pewnej granicy nie możemy przekroczyć, w każdym bądź razie 
dokumentacja jest w fazie pozwolenia na budowę. Następna będzie w krótkim 
terminie, pan ten się deklarował że w krótkim terminie to zrobi, będziemy gotowi 
do wniosku w połowie przyszłego roku.   

 
Przewodnicz ąca Rady – dziękuję bardzo, czy ktoś z pań i panów ma jakieś 
pytanie do pana Wójta o poruszonych tematach ?w związku z powyższym 
przechodzimy do następnego pkt. który nie był omawiany na komisjach, 
ponieważ termin był do końca października.   

 
Ad. 7   
Informacja o stanie realizacji oświatowych w Gminie Miasteczko Krajeńskie za 
rok szkolny 2008/2009.   

 
Sekretarz – obowiązek przedstawienia i sporządzenia informacji o stanie 
realizacji zadań oświatowych Gminy Miasteczko Krajeńskie w roku szkolnym 
wynika z poz. Art. 5a ust.4 uchwały z dnia 7 września 1991r od strony oświaty. 
Zadania oświatowe Gminy Miasteczko Krajeńskie wynikają z szczególności z 
postanowień 

a) ustawy o samorządzie gminnym  
b) ustawie o systemie oświaty  
c) ustawy karta nauczyciela oraz przepisów wykonawczych do tych 

ustaw.  
W art. 7 ust. 1 o samorządzie gminnym zapisano że zaspokajanie zbiorowych 
potrzeb wspólnoty min. W zakresie edukacji publicznej należy do zadań własnych 
Gminy. W przepisach ustawy o systemie oświaty ustawodawca wskazał iż w 
szczególności do zadań Gminy należy:  

a) zakładanie i prowadzenie przedszkoli w tym przedszkoli 
specjalnych, szkół podstawowych gimnazjów  
b) zabezpieczenie bazy lokalowej i technicznej obiektów oświatowych 
oraz środków rzeczowych i finansowych dla działalności  
c) zabezpieczenie karty pracowniczej w tym administracyjno 

obsługowej  
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 W ustawie karta nauczyciela wśród zadań Gminy wymieniono min. następujące 
zadania  

a) stanowienie o wysokości niektórych składników wynagrodzenia 
nauczycieli i wspieranie nauczycieli w okresie dydaktyczno- 
wychowawczym.  
b) Ponadto zadania oświatowe Gminy Miasteczko Krajeńskie 
związane z obowiązkiem inspirowania i realizacji zadań dla wsparcia 
procesu dydaktycznego i szkolnych programów wychowawczych  
c) Kontrolowania, spełniania przez uczniów obowiązków szkolnego i 
obowiązków nauki.  
d) Realizacji zadań wspierających dzieci w nauce. 

Wstęp organizacji i baza lokalowa w roku szkolnym 2008/2009 Gmina 
Miasteczko Krajeńskie była organem prowadzącym jednego przedszkola 
publicznego, jednej szkoły podstawowej i jednego gimnazjum. Stan organizacji 
szkoły podstawowej i gimnazjum w roku 2008/2009 obowiązuje tabela nr 1 
wynika z niej że w poprzednim roku szkolnym szkoła podstawowa i gimnazjum 
było 18 oddziałów, w którym uczyło się 366 uczniów. Stan organizacji 
przedszkoli, nasze przedszkole jest w 3 budynkach. Główny budynek to jest 
przedszkole przy Placu Wolności tam mamy 2 oddziały z 47 wychowankami, 
następnie mamy oddział w Grabównie gdzie też są 2 oddziały czyli jest to 8 
wychowanków 1 oddział mamy tutaj w tym budynku Domu Kultury.   
Baza do działalności oświatowej prowadzonej przez Gminę Miasteczko 
Krajeńskie funkcjonowały w 6 budynkach komunalnych i to jest Plac Wolności, 
tutaj ten obiekt ul. Dąbrowskiego i oddział przedszkolny w Grabównie, szkoła 
podstawowa mieści się razem z gimnazjum przy ul. Szkolnej a ponadto mamy też 
budynek szkolny przy Placu Wolności i jest oddział w Grabionej. Razem szkoła 
posiada 17 sal lekcyjnych w tym 1 komputerową, nie mamy pracowni językowej, 
mamy 2 sale gimnastyczne 1 jest przy ul. Szkolnej 1 jest w Grabionej, 1 gabinet 
pielęgniarki to jest w budynku głównym, 1 świetlice, 1 stołówkę są to 
pomieszczenia w budynku głównym szkoły przy ul. Szkolnej.  
Urządzenia rekreacyjno- sportowe w przedszkolu na Pl. Wolności, w przedszkolu 
w Grabównie mamy place zabaw. W budynku przy ul. Szkolnej 1 boisko trawiaste 
do piłki koszykowej i siatkówki oraz do gry w piłkę nożną. Przy Pl. Wolności 
mamy też boisko i w szkole podstawowej w Grabionej boisko trawiaste. 
Oczywiście wszystkie te boiska wymagają modernizacji. W gimnazjum nie ma 
wydzielonej infrastruktury tj. wszystko w zespole szkół. Stan techniczny i 
funkcjonalność budynków oświatowych oraz urządzeń sportowo rekreacyjnych 
uznać należy za dobry to jest rezultatem stałych, znacznych nakładów 
finansowych czyli one od kilku lat na podstawie substancji budowlanej na 
ważności technicznej i dla optymalizacji kosztów eksploatacji. W okresie 
sprawozdawczym czyniono stałe działania dla poprawy bazy lokalowej oświaty, w 
celu wyposażenia w sprzęt szkolny i pomoce dydaktyczne. W szczególności w 
okresie tym przygotowano dokumentacje techniczną w dokumentację wynikającą 
z ustawy o zamówieniach publicznych na podjęcie modernizacji w budynku 
szkoły podstawowej w Grabionej. Prace polegały na ociepleniu stropu dachu, 
wykonanie opierzeń na stropie oraz ocieplenie ścian bocznych i wykonanie 
elewacji. Szczegółowe rozliczenie wykonanych zadań inwestycyjnych i 
remontowych oraz poniesionych wydatków przedstawiono za okres od września 
2008 do 31 grudnia 2008. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Miasteczko 
Krajeńskie a za okres od 1 stycznia do 31 sierpnia 2009 zostanie przedstawione 
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sprawozdanie z wykonania budżetu 2009r. Oblicze współczesnej szkoły 
prezentuje poziom wyposażenia, środki techniczne do nauki. Szkoła podstawowa 
i gimnazjum zostały wyposażone w pracownie komputerowe. Jest to 1 wspólna 
pracownia dla tych szkół. Sekretariat szkoły posiada komputer wraz z 
niezbędnym oprogramowaniem. Przedszkole i szkoła uzyskały możliwość 
korzystania z Internetu oraz na bieżąco wyposażamy pomoce dydaktyczne w tym 
odtwarzacze CD i DVD. Szkoła posiada kamerę cyfrową i tu państwo macie w 
tabeli nr 5 plan wyposażenia w poszczególnych placówkach.  
Kadra i system doskonalenia zawodowego w roku szkolnym 2008/2009 
przetrwała szkoła podstawowa i gimnazja wprowadzonych przez Gminę 
Miasteczko Krajeńskie pracowało 46 nauczycieli oraz 20 pracowników 
administracyjnych i obsługi. I też tabela nr 6 przedstawia jak to wyglądało w 
poszczególnych placówkach. W przedszkolu mieliśmy zatrudnionych 15 osób w 
tym 8 nauczycieli. Szkoła podstawowa 21 nauczycieli, gimnazjum 17 nauczycieli, 
pozostałe etapy czyli obsługa tj. zespół szkół jest tam 13 osób.   
Nakłady na doskonalenie zawodowe nauczycieli dla zabezpieczenia 
odpowiedniego poziomu nauczania w poprzednim roku szkolnym zgodnie z 
wymogami prawa i potrzebami  poczynionych nakładów, w zakresie doskonalenia 
nauczycieli. W okresie roku szkolnego 2008/2009 na dokształcanie i zawodowe 
szkolenie nauczycieli wydatkowana zostanie kwota 14.693 zł. W poprzednim 
roku całym bo tutaj trudno wydzielić rok szkolny wydatkowano 11.809 zł. W 
ramach rozwiązanych środków na doskonalenie nauczycieli, dyrektorzy 
oświatowych placówek Gminy Miasteczko Krajeńskie, mieli możliwość zawierania 
z nauczycielami umów o dofinansowanie kosztów kształcenia przez pobierane 
przez uczelnie wyższe. W roku szkolnym 2008/2009 dofinansowaniem objęto 
było łącznie 4 nauczycieli, 1 w przedszkolu, 3 w zespole szkół. Specjalności w 
jakich się dokształcali tj.  
-  pedagogika ogólna ( studnia magisterskie uzupełniające 1 nauczyciel ).  
-  oligopremio pedagogika ( kurs kwalifikacyjny 2 osoby )  
-  pedagogika opiekuńczo- wychowawcza (studnia magisterskie 1 osoba ). 
System doskonalenia i dokształcania nauczycieli, spowodował że większość 
nauczycieli posiada już kwalifikacje do nauczania co najmniej 2 przedmiotów. 
Etap tych podejmowanych działań oraz właściwej klasyfikacji jest niewątpliwie 
aktualna bardzo dobra struktura w zakresie tworzenia, wykształcenia nauczycieli. 
Wyższe wykształcenie magisterskie z przygotowanie pedagogicznym, w roku 
szkolnym 2008/2009 posiadało 31% zatrudnionych  nauczycieli. System 
doskonalenia zawodowego wśród nauczycieli, pośrednio wysyłany był przez 
obowiązujący system awansów zawodowych. W roku szkolnym ubiegłym 
mieliśmy 3 stażystów, 4 nauczycieli kontraktowych, 10 mianowanych i 22 
dyplomowanych.  
Poziom nauczania osiągnięcia uczniów są wynikiem nauczania i uczenia się. W 
znacznym stopniu zależą od zdolności i aspiracji, ale także środowiska 
rodzinnego. Badanie pod względem edukacyjnym i osiągnięciem uczniów może 
przybierać różne formy. Najczęściej są to sprawdziany wewnętrzne i zewnętrzne 
oraz konkursy przedmiotowe. Analiza wyników sprawdzianu na zakończenie 
szkoły podstawowej w roku szkolnym 2008/2009 wskazuje, że uczniom szkoły 
podstawowej w Miasteczku Krajeńskim największą trudność sprawia pisanie, 
trochę lepiej wypada rozumowanie czy też korzystanie z informacji oraz 
wykorzystywanie wiedzy w praktyce. Wyniki egzaminu na zakończenie nauki w 
szkole podstawowej w roku 2009 przedstawiały się następująco:  
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-  Gmina Miasteczko Krajeńskie 17,23   
-  Powiat Pilski 21,71  
-  Województwo Wielkopolskie 21,90   
W dalszych działach za podnoszenie poziomu nauczania i uzyskiwania lepszych 
wyników w sprawdzianach na zakończenie szkoły podstawowej, projektuje się 
min. zwiększenie liczby zajęć dydaktyczno – wyrównawczych zwłaszcza z języka 
polskiego, matematyki, języka obcego. Zwiększenie liczby zadań i ćwiczeń do 
poprawy umiejętności, które sprawiają uczniom najwięcej trudności oraz zajęć 
ustalających posiadaną wiedzę i umiejętności. Wynikiem poziomu nauczania w 
gimnazjum jest egzamin gimnazjalny a także ocena edukacyjnej wartości 
dodanej czyli wykorzystania wyników egzaminu gimnazjalnego do oceny efektu 
nauczania każdego ucznia, przy uwzględnieniu jego uwarunkowań 
indywidualnych takich jak: zdolności i uprzednio osiągnięcia szkolne 
uwarunkowań społecznych wynikających z kapitału kulturowego i społecznego, a 
także uwarunkowań szkolnych takich jak  zareagowanie nauczycieli na metody 
nauczania czy warunki nauczania.  
Wyniki egzaminu gimnazjalnego w roku 2009 na tle Powiatu Pilskiego i 
Województwa Wielkopolskiego. Gmina Miasteczko Krajeńskie w kwestii 
humanistycznej 22,82 w tym Powiat Pilski 28 a Województwo Wielkopolskie 
31,04.  
Część matematyczno – przyrodnicza. Gmina Miasteczko Krajeńskie 16,20 
Powiat Pilski 24,50 Województwo Wielkopolskie 25,65 .  
Okręgowa komisja egzaminacyjna od początku sprawdzianów, egzaminów 
poszukuje lepszych narzędzi do komunikowania. Zasadniczym celem takiego 
przedstawienia wyników egzaminacyjnych jest zwrócenie uwagi, tu państwo 
macie tabelkę, wykres nr 1 . 
Tendencja rozwojowa w szkole podstawowej im. Komandora Romanowskiego w 
latach 2008/2009. Dziwne że ta tendencja rozwojowa, wykres sam mówi za 
siebie. Zasadniczym celem takiego przedstawienia wyników egzaminacyjnych 
jest zwrócenie uwagi na ..............żeby skupowania w wyniku szkoły 
zakosztowaniem jakości procesu dydaktycznego i zakres szkół, nie można 
opierać tylko na jednym wyniku z jednego roku. Ważny jest poziom  osiągnięć na 
przestrzeni lat. Klasyfikacje wyników dla szkoły zaczynamy od ustalenia czy 
wyniki są ujemne tzn. że szkoła ma wyniki poniżej średniej województwa. Wyniki 
skanalizowane wzrastają a później wzrastają.  
Kolejna sprawa to .............. która świadczy o wszechnacji. Najlepiej jest gdy 
wyniki skanalizowane przywierają coraz wyższe wartości dodatnie, a linia 
względu jest rosnąca. Dzięki tej analizie można potwierdzić sukcesy edukacyjne, 
niezależnie od wysokości wyników  a przede wszystkim monitorowanie 
organizacje oraz skuteczność pracy dydaktycznej. W roku szkolnym 2008/2009 
zespołu szkół uczęszczało 157 uczniów. Do szkoły podstawowej 218. Do 
gimnazjum 139. Do sprawdzianu przystąpiło 144 uczniów w tym 1 realizujący 
program szkoły specjalnej. Osiągnęli średnią 18, 05 punkta. Najwyższy wynik to 
33 punkty, a najniższy to 4 punkty. Wyższe od średnie wyniku uzyskało 17 
uczniów, a wynik powyżej 20 punktów 14 uczniów. Wyniki poniżej 10 punktów 
uzyskało 6 uczniów. Na podstawie współczynników łatwości ludności można 
wnioskować jakie standardy należy doskonalić. Naszym uczniom największą 
trudność sprawia pisanie, trochę lepiej wypada rozumowanie poprzez uzyskanie 
informacji oraz wykorzystywanie w praktyce. Zdecydowanie najlepiej opanowaną 
umiejętnością  zostało czytanie. Cały sprawdzian okazał się dla naszych uczniów 
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w grudniu a co za tym idzie wynik nie jest zadowalający. Jednym wskaźnikiem 
który można zastosować dla gimnazjum EWD – Edukacyjna wartość Dodana. Ta 
metoda pozwala na zmierzenie wkładu szkoły w wyniki nauczania to miara 
efektywności nauczania w szkole. Wyniki egzaminacyjne uczniów zależą od 
czynników indywidualnych, środowiskowych i szkolnych. Duża ich część zależy 
znajduję się poza możliwością skutecznej kontroli przez szkołę. Z związku z tym 
nie przetworzone wyniki egzaminacyjnego mogą nie odzwierciedlać efektywności 
w pracy szkoły. Ta metoda pozwala szkołą doskonalić nauczanie poprzez 
ewaluacje zewnętrzną, rozliczać i wspierać  rozwój szkoły poprzez ewaluację 
zewnętrzną. Wyniki egzaminu były by dobrą miarą efektywności, gdyby wszystkie 
szkoły pracowały z uczniami na tym samym poziomie uprzednich osiągnięć 
szkolnych. Tymi samymi zasobami rodzinnymi i dysponowały tymi samymi 
zasobami materialnymi, ale w rzeczywistości jest całkiem inaczej. EWG pozwala 
uwzględnić te zróżnicowania  ze względu na zasoby na początku nauki w 
gimnazjum. Oczywiście podstawą na wejściu stanowią wyniki sprawdzianu na 
koniec szkoły podstawowej. Możliwość ich wykorzystania wynika z faktu są 
uwarunkowane podobnymi czynnikami jak wyniki egzaminu gimnazjalnego. D o 
tych czynników należy:  

- poziom osiągnięć szkolnych ucznia   
- informacja o środowisku rodzinnym dziecka  
- poziom zdolności i motywacji szkolnej  

Ten wskaźnik mówi o tym na ile wysokie bądź niskie wyniki egzaminu uzyskali 
uczniowie, w porównaniu do gimnazjów całej Polsce o danym poziomie zasobów 
na wejściu. Macie potem państwo 2 wykresy jest to właśnie edukacyjna wartość 
dodana część matematyczno – przyrodnicza dotycząca naszego gimnazjum i 
edukacyjna część dodana humanistyczna publicznego gimnazjum. Z niej wynika 
że nasza szkoła, nasze gimnazjum na przestrzeni lat ostatnich poprawia te wyniki 
nauczania. Proszę panią dyrektor o interpretacje wykresów.  
 
Dyrektor Marzanna Bo ć –Ochyra – omówiła znaczenie poszczególnych 
wykresów. 
 
Sekretarz Gminy – wynik egzaminacyjny i EWD komplementarnie dają 
pełniejszy zakres szkoły. Na ich podstawie możemy wyróżnić 5 głównych typów 
gimnazjów:   

- szkoły neutralne ( wyniki średnie i przeciętna efektywność )   
- szkoły sukcesu  (wysokie wyniki i wysoka efektywność )  
- szkoły wspierające ( wysokie wyniki i wysoka efektywność )  
- szkoły wymagające pomocy ( niskie wyniki i niska efektywność )  
- szkoły nie wykorzystanych możliwości ( wysokie wyniki i niska 
efektywność )  

Ponadto te 2 elipsy w układzie współrzędnym ułatwiają statystyczną interpretację 
pozycji gimnazjów mniejsza niż wskazuje obszar, w którym mieści się 50% 
gimnazjów a w drugiej 90% . Środek ciężkości tych elips to punkt 100 do 1. 
Szkoła neutralna to taka której pozycja jest bliska punktowi 100 do 1. Do tej 
kategorii należy większość gimnazjów w Polsce. Z analizy ewaluacji szkoły, 
należy wykorzystać wzgląd czasowy który umożliwia wskazanie kierunku 
wędrówki szkoły czy to w stronę sukcesu czy też szkoły wymagającej pomocy. 
Nasze gimnazjum znajduje się w obrębie szkoły wspierającej, czyli wykorzystuje 
możliwości uczniów z dodatkowo efektywnie pracuje. Na podstawie wykresów 
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można stwierdzić iż nasze gimnazjum znajduje się w obszarze 50% szkół w 
Polsce. Ponadto po analizie wyników innych szkół należy wnioskować że wyniki 
zespołów szkół wypadają lepiej niż samodzielne gimnazja. Egzamin gimnazjalny 
po raz pierwszy  obejmował język obcy. Ale w tym roku były tylko zadania 
zamknięte. Do egzaminu przystąpiło 40 uczniów osiągnęli następujące wyniki:  

- część humanistyczna średnia 24,48 punktów , najwyższy wynik 41 
punktów, najniższy 10 punktów. Wyniki powyżej średniej uzyskało 18 
uczniów powyżej 30 punktów 13 uczniów. Zgodnie ze standardami 
czytanie tekstu kultury kazał się dla naszych uczniów umiarkowanie 
trudny. Natomiast zdecydowanie trudne okazało się tworzenie 
własnego tekstu. Cały tekst był dla uczniów trudny.  
- Część matematyczna średnia 16 - 15 punktów, najwyższy wynik 33 
punkty, najniższy 5 punktów, wyniki poniżej średniej uzyskało 18 
uczniów. Najsłabiej opanowaną umiejętnością okazało się 
zastosowanie zintegrowanej wiedzy i umiejętności a najlepiej 
opanowali wyszukiwanie i zastosowanie informacji. Jednak cały tekst  
testu był dla nich trudny.   
- Język obcy średnia 22,48 punkta. Najwyższy wynik 42 punkty, 
najniższy 11 punktów. Wyniki powyżej średniej uzyskało 16 uczniów, 
powyżej 30 punktów 8 uczniów. Najłatwiejszy okazał się odbiór tekstu 
słuchanego, a najtrudniejsze odbiór tekstu słuchanego. Wyniki 
sprawdzianów i egzaminów nie są zadawalające mimo prowadzonych 
starań które zmierzały do ich poprawy. W trakcie roku szkolnego 
przeprowadzono dwukrotnie próbne sprawdziany i egzaminy, które 
zostały zrealizowane. Nauczyciele wprowadzili dodatkowe zajęcia dla 
uczniów przygotowujące do sprawdzianu i egzaminów zewnętrznych. 
Ponadto wprowadziliśmy badanie osiągnięć edukacyjnych uczniów na 
różnych poziomach edukacji, aby jak najszybciej znaleźć słabe strony i 
je poprawić. W tym roku szkolnym sprawdzano osiągnięcia uczniów 
klasy I, II, III, V szkoły podstawowej. Budowa  swobodnego zespołu 
uczestniczył w latach kuratorium oświaty, które zmierzały do 
wyciągnięcia wniosków do pozycji poprawy zaistniałej sytuacji. Z 
drugiej strony nauczyciele pracujący w gimnazjum od września 2009 
podejmą doskonalenie nad punktem internetowym jak wykorzystać 
wyniki egzaminów wewnętrznych w swojej pracy. W związku z tym w 
zespole szkół w Miasteczku Krajeńskim wprowadza się program 
naprawczy zmierzający do poprawy wyników sprawdzianów i 
egzaminów zewnętrznych. Podjęto następujące działania:  
- dokonanie zespołowej analizy wyników egzaminu zewnętrznego, 
każdy nauczyciel jest odpowiedzialny za wyniki.   
- doskonalenie rady pedagogicznej w zakresie analizy wyników 
egzaminów zewnętrznych.  
- przeprowadzimy próbne sprawdziany i egzaminy, dokładna analiza 
przekazana uczniom, rodzicom i radzie pedagogicznej.  

W ramach godzin wynikających z art. 42 karty nauczyciela będziemy wspierać 
uczniów w osiąganiu sukcesów, w miarę możliwości. Nauczyciele będą 
indywidualnie pracować z grupami 5 – osobowymi uczniów, i przygotowywać do 
egzaminu. Przeprowadzimy badanie wyników nauczania w klasie I, II, III, IV, V w 
szkole podstawowej i analizę wykorzystamy do dalszej pracy. Badanie wyników 
nauczania przedmiotów matematyczno- przyrodniczych w klasach I, II 
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gimnazjum. Motywowanie nauczycieli do uzyskiwania uprawnień egzaminatora. 
W większym zakresie zastosujemy projektu, metody problemowe, i warsztatowe. 
Współpraca nauczycieli w zespołach przedmiotowych. Wzbogacenie bazy szkoły 
w tablice interaktywne, programy komputerowe i sprzęt audiowizualny. 
Motywowanie uczniów do osiągania wyższych wyników, podniesienie rangi 
egzaminów zewnętrznych. Przeprowadzenie wywiadówki partnerskiej dla klas IV 
szkoły podstawowej i III publicznego gimnazjum w sprawie sprawdzianów i 
egzaminów zewnętrznych. W ubiegłym roku szkolnym było dowożonych 14 
uczniów niepełnosprawnych  i 177 uczniów którzy zamieszkują w naszym 
oddaleniu od szkoły. Tutaj państwo macie informację że w tej grupie 
niepełnosprawnej są uczniowie, którzy dojeżdżają do szkół innych niż nasza i 
wymienione macie jakie to są szkoły.  Informacja też jest na temat wypłaconych 
w ubiegłym roku szkolnym stypendiów, ile w poszczególnych przedziałach tutaj 
kwotowych. Następnie w ubiegłym roku mieliśmy tylko 1 dofinansowanie 
kształcenia młodocianych uczniów. Nie wiem czy państwo wiecie ale zadaniem 
Gminy jest też to że pracodawcy, którzy wykształcili młodocianego pracownika po 
zdaniu przez niego egzaminu czeladniczego składają wniosek do Wójta o zwrot  
kosztów kształcenia. I tu mieliśmy taki 1 wniosek załatwiony, wypłacono 8.088 zł i 
71 gr. To jest pełna wysokość za 3 –letnie kształcenie ucznia młodocianego.  
Kontrola obowiązku nauki w systemie. Liczba uczniów zobowiązanych do nauki 
74 i w tym spełniających ten obowiązek 72. To są osoby które ukończyły już 
nasze gimnazjum, ale my do 18 roku życia sprawdzamy spełnianie tych 
obowiązków. Także tak to wygląda. Dziękuje państwu.   
 
Przewodnicz ąca Rady – dziękuje bardzo są jakieś pytania ? z związku z tym 
przechodzimy do punktu kolejnego obrad.  
 
Ad. 8   
Informacja Wójta Gminy o zakresie prac związanych z kanalizacją i 
oczyszczalnią ścieków w Gminie miasteczko Krajeńskie.   
 
Chmielnicki -   Jeżeli chodzi o realizację projektu „ Ochrona wód, gleb rzeki 
Noteć” Zarówno działanie jak i budowa kanalizacji ścieków przebiega, zgodnie z 
zatwierdzonym i przyjętym harmonogramem. Dla kanalizacji sanitarnej 
otrzymaliśmy dokumentację techniczną i kosztorysową. Złożyliśmy 4 wnioski o 
wydanie pozwolenia na budowę, z czego 2 pozwolenia uzyskaliśmy od 
Wojewody Wielkopolskiego na przejścia przez drogę krajowa, 1 od Starosty 
Pilskiego dla części północnej tj. Miasteczko, Brzostowo i Grabówno. W 
przygotowaniu jest pozwolenie na budowę dla miejscowości Wolsko i Miasteczko 
Huby. Pozostaje jeszcze 1 pozwolenie tj. na tereny zamknięte tzn. tereny PKP w 
miejscowości Miasteczko Huby, Wolsko, część Miasteczko Krajeńskie. Złożona 
dokumentacja kosztorysowo – projektowa została zweryfikowana przekazaliśmy 
uwagi projektantowi. Ostatecznie mamy już komplet dokumentacji dla kanalizacji 
sanitarnej i w połowie listopada przygotowujemy się do ogłoszenia przetargu na 
wyłonienie wykonawcy. Natomiast samo wyłonienie wykonawcy nastąpiło by do 
30 grudnia 2009r. Jeżeli chodzi o zadanie oczyszczalni ścieków tu jesteśmy 
umówieni, zaplanowane   pomagamy przekazanie dokumentacji projektowej 
jeszcze bez części kosztowej. Termin jest do 30 listopada więc to ma jeszcze 
czas oraz na sprawdzanie i weryfikowanie dokumentacji. Może przejdę również 
do części finansowej, ponieważ Gmina złożyła wniosek o pożyczkę więc pani 
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skarbnik będzie to przedstawiała. Mając teraz rozeznanie jeśli chodzi o część, 
wartość tego projektu wnioskujemy że ona jest inna niż zakładaliśmy jest wyższa. 
Będziemy musieli ponownie wystąpić z wnioskiem do Polskiego Funduszu 
Ochrony Środowiska o pożyczkę na sfinansowanie brakujących środków. 
Ponieważ wcześnie deklarowaliśmy złożenie wszystkich wymaganych 
dokumentów w tym umowy z wykonawcą do 30 października, co nie było 
możliwe. Część została uchylona a złożone zostały wnioski oddzielnie na 
oczyszczalnię ścieków a oddzielnie na kanalizację sanitarną. Zagrożeń do tej 
pory nie widzimy, w niektórych przypadkach jeśli chodzi o pozwolenie na budowę 
w 1 przypadku mamy uzgodnić harmonogramy, w 2 przypadku wyprzedzamy bo 
mieliśmy termin do 31 grudnia. Już otrzymaliśmy pozwolenie, jeśli chodzi o 
Wolsko to również mamy termin do 31 grudnia. Dla oczyszczalni ścieków termin 
jest odmienny, zarówno przeprowadzenia przetargu jak i złożenia wniosku o 
wydanie pozwolenia na budowę. Ta sprawa musi być zamknięta w lutym 2010r. 
Uzyskaliśmy już wszystkie decyzję, dostarczony projekt weryfikujemy go i 
składamy wniosek na pozwolenie na budowę. To tyle dziękuje .   
 
Przewodnicz ąca Rady –  dziękuje, z związku z tym przechodzimy do kolejnego 
punktu.  
 
Ad. 9   
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2009r.   
 
Skarbnik – projekt zmian do budżetu na 2009r przedstawia się następująco:  
a) dochody Gminy na 2010r zwiększa się o kwotę 51.124zł, zwiększenie 

dochodu występuje z następujących tytułów:  
- dotacji celowej uzyskanej z budżetu państwa na zadania zlecone 
43.740 zł, według pisma Wojewody Wielkopolskiego z dnia 27 
października dotacja ta przeznaczona jest na zwrot części podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego, jest to część 
kwoty którą wspomogli tzn. do złożonego wniosku przez Gminę. 
Będziemy oczekiwać na dalszą część, według informacji z Urzędu 
Wojewódzkiego taki podział dokonano w oparciu o otrzymane środki.  
- zwiększenie dotacji celowej na rzecz państwa na realizacje 
własnych zadań bieżących gmin 19.596 zł, oczywiście według pisma 
Wojewody Wielkopolskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie 
świadczeń pomocy materialnej dla uczniów, o charakterze socjalnym. 
Zgodnie z ustawą o systemie oświaty.  
- dotacje na sfinansowanie zadań własnych, bieżących Gminy 
ogólnie 5.234 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat 
zasiłków stałych i okresowych 1.300 zł oraz 3.934 zł na pomoc 
zakresie dożywiania. Nie ma decyzji w sprawie dołożonych środków 
do końca roku na świadczenia rodzinne i zaliczki alimentacyjne.  

Ponadto niewielkie kwoty zwiększa się z tytuł dochodów własnych na podstawie 
złożonych sprawozdań w czasie kwartału, oraz informacji sprawozdań złożonych 
przez Urzędy Skarbowe. I tak w podatku dochodowym od osób prawnych 
zwiększa się 1.432 zł wpływy z opłat o zezwolenie na sprzedaż alkoholu 1.084 zł, 
od podatku od osób cywilno- prawnych 76 zł oraz odsetki od nieterminowych 
spłat z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych 10 zł. Ponadto 
wprowadza się dochody ze sprzedaży złomu 30 zł jest to kwot wpłacona przez 
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samorząd wsi Brzostowo. Dokonuję się zmniejszenia dochodów z tytułu podatku 
od czynności cywilno- prawnych od osób prawnych 78 zł, i podatku od czynności 
cywilno- prawnych od osób fizycznych 20.000 zł wynika to z sprawozdania z 
Urzędu Skarbowego ponieważ według tego sprawozdania niższe dochody 
wpływają na rzecz budżetu Gminy, ponieważ mniej jest tych czynności cywilno – 
prawnych z terenu Gminy dokonywanych w tym roku. Natomiast wydatki budżetu 
Gminy na 2009r, zwiększają się 230.366 zł. Zwiększenia, zmniejszenia oraz 
przesunięcia w planie wydatków występują z następujących tytułów:   
- na infrastrukturę sanitacyjną wsi 337.000 zwiększenie, chodzi o zadanie 
inwestycyjne budowa wodociągu do osady leśnej Solnówek dokumentacji i 
wykonanie. Po ogłoszeniu przetargu i wyłonieniu wykonawcy okaże się faktyczna 
wartość planowanych wydatków  do wykonania w tym roku. Pozostałe działanie 
w dziale rolnictwo i łowiectwo i tutaj mamy wprowadzenie tej kwoty z dotacji, na 
zwrot części podatku akcyzowego dla rolników jest to kwota 43.740 zł. Następnie 
na drogach publiczno- gminnych mamy zwiększenie ogółem 137.000 zł w tym 
wydatki inwestycyjne  i tutaj w stosunku do tego co było na komisjach pewne 
przesunięcie wystąpiło, z tego względu że zmniejsza się środki na przebudowę 
drogi gminnej Grabionna nie o 8.000 zł a 3.000 zł ponieważ wymagane jest 
pewnych map. Zmienia się w kwot ze 145.000 zł na 140.000 zł jeżeli chodzi o 
budowę drogi do osady Solnówek. Występuje również przesunięcie w wydatkach 
bieżących na drogi gminne, chodzi o zwiększenie środków na zakup usług 
pozostałych 1.457 zł przy zmniejszeniu zakupu usług remontowych 1.457 zł. W 
gospodarce gruntami i nieruchomościami mamy ogólne zmniejszenie na 7.237 zł 
w tym składki na ubezpieczenie społeczne, składki na fundusz pracy, 
wynagrodzenie bezosobowe i zakup usług pozostałych 5.000 zł. Te zmniejszenia 
wynikają z tego że już ośrodek zdrowia nie jest opalany, nie zatrudniamy tam 
palacza środki z tytułu umowy – zlecenie jakieś składki pochodne ulegają 
zmniejszeniu. W rozdziale planu zagospodarowania przestrzennego mamy 
zmniejszenie 28.180 zł w tym wynagrodzenie bezosobowe 5.188 zł i zakup usług 
pozostałych 23.000 zł. W Urzędzie Wojewódzkim jest to zadanie zlecone mamy 
przesunięcie między paragrafami, zwiększenie zakupu materiałów 2.000 zł wtedy 
zakup zestawu komputerowego przy zmniejszeniu wydatków na szkolenia 240 zł, 
zakup akcesoriów komputerowych 1.760 zł. W Urzędzie Gminy zmniejszenie 
uprzednio było 12.109 to było przy analizowaniu poszczególnych załączników, 
również o 3 zł w GOPSIE jest zrównana ta kwota żeby po prostu te zmniejszenia 
poprawić. Zmniejszenie w Urzędzie mamy wydatków na wpłaty na pefron 7.622 
zł. Ponadto wydatki i zakupy inwestycyjne w Urzędzie zmniejsza się 20.187 zł, 
chodzi o rozbiórkę budynku gospodarczego nr 1 przy Urzędzie Gminy i 
wykonanie muru oporowego 13.000 zł. Zadanie jest do realizacji w 2010r. Drugie 
zadanie wykonanie polbruku przy Urzędzie Gminy 5.000 zł, zmniejszenia zakup 
kserokopiarki 2.187 zł zmniejszenie. Ponadto zwiększa się wydatki na zakup 
usług pozostałych 5.000 zł. Opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych i telefonii 
komórkowych 500 zł oraz dotacja celowa dla miasta Gminy Wyrzysk ..... W 
pozostałej działalności w administracji publicznej mamy zwiększenie 500 zł na 
opłaty z tytułu usług telefonii komórkowej sołtysi. Ochotnicze straże pożarne 
ogółem są zwiększone środki 700 zł, i występuje zwiększenie dotacji z budżetu 
na zakupy OSP Brzostowo 962 zł. Zakup usług pozostałych 700 zł przy 
zmniejszeniu zakupu materiału 962 zł. Plan wydatku zmniejsza się o 50.000 zł z 
tym ze na odsetki, plan ulega zmniejszeniu ponieważ nastąpiła wcześniejsza 
spłata planowanych kwot kredytu.......... kredytu uruchamiane są sukcesywnie do 
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realizowanych zadań inwestycyjnych w drugim półroczu. Rezerwy ogólne i 
celowe ulegają zmniejszeniu o 2.599 zł, w tym rezerwa ogólna o tą kwotę do 
kwoty 0.Pozostałe działalności w dziale oświata i wychowanie mamy 
zmniejszenie 600 zł, na wynagrodzenie bezosobowe 600 zł, chodzi o 
wynagrodzenie dla komisji w sprawie podwyższenia awansu zawodowego 
nauczycieli. Przeciwdziałania alkoholizmowi po stronie dochodów, mieliśmy 
zwiększenie 1.084 zł i resztę na wydatki na zakup usług pozostałych 1.009 zł i na 
szkolenia 75 zł. Zasiłki i pomoc w naturze mamy zwiększenie z 1.300 zł, wynika 
to z racji Wojewody oczywiście przeznaczone są na świadczenia społeczne. 
Dodatki mieszkaniowe mamy zmniejszenie 3.000 zł. W ośrodkach pomocy 
społecznej i tutaj wcześniej było zmniejszenie z 19 na 22 zł w tym dotyczy 
zmniejszenia zakupu akcesoriów komputerowych 303 zł, wtedy było 300 zł przy 
zwiększeniu odpisów zakładowy fundusz świadczeń socjalnych 281 zł oraz 
zwiększenia odpisów na zakładowy fundusz socjalny w rozdziale usługi 
opiekuńcze 22 zł. Pozostała działalność w dziale pomoc społeczna mamy 
zwiększenie o 3.904 zł w zakresie dożywiania. Pomoc materialna dla uczniów, 
stypendia 19.596 zł zgodnie z otrzymaną dotacją. W gospodarce ściekowej i 
ochronie wód mamy zmniejszenie 240.000 zł na realizację projektu „ Ochrona 
wód, zlewni, rzeki Noteć” – aglomeracja Miasteczko Krajeńskie, była kwota 
700.000 zł pozostaje po tych zmianach 460.000 zł. W następnym rozdziale 
oświetlenia ulic i dróg mamy zwiększenie planu wydatków 32.000 zł, na zakup 
energii 25.000 zł, zakup usług remontowych 7.000 zł. Dom kultury i świetlica 
mamy zwiększenie na ten rozdział ogółem 7.237 zł w tym na zakup energii i gazu 
5.000 zł, wynagrodzenie bezosobowe 1.853 zł, składki na ubezpieczenie 
społeczne 339 zł, składki na fundusz pracy 45 zł. W wyniku powyższych zmian 
zmienia się deficyt budżetu o kwotę 179.242 zł do kwoty 1.500.000 zł, przy 
zwiększeniu przychodów o kwotę 179.242 zł do kwoty 2.508.002 zł. Dokonuje się 
również zmiany planu wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne zał. nr 6 
również po zmianach załączyłam tu na poszczególnych radnych. Wynikają tam 
pewne zmiany jeżeli państwo wezmą zał. nr 6. W zadaniu nr 3 ter modernizacja 
obiektu użyteczności publicznej na 2010r mamy zaplanowane środki 529.000 zł, 
pozostaje tylko kwota 20.000 zł na sporządzenie wniosków, przygotowanie 
wniosków a zadania dotyczące budynku świetlicy wiejskiej Grabówno i budynku 
świetlicy wiejskiej Okaliniec te kwoty 126.000 zł i 375.000 zł przesuwane są na 
2011r. Następnie zadanie nr 4 Centrum ekologii w dolinie środkowej Noteci, 
środki zaplanowane na 2010r 530.000 zł zostaje przesunięty na rok 2011r. Tak 
jak informowałam komisja wcześniej w zadaniu nr 5 jeżeli chodzi o ścieżkę 
rowerową, udział powiatu został wykreślony i ta kwota 200.000 zł w tym zadaniu 
jeżeli chodzi o kanalizacje i oczyszczalnię ścieków 240.000 zł plan wydatków na 
2009r i plan wydatków na 2010r na plus 200.000 zł. Natomiast w załączniku nr 7 
dotyczącego wydatków na dofinansowanie programu projektu realizowanych ze 
środków budżetu Unii Europejskiej pozostają tam tylko 2 zadania. Jest to zadania 
na podstawie podpisanych umów, dotyczy to kanalizacji i oczyszczalni ścieków i 
2 zadanie chodzi o świetlicę Brzostowo ponieważ tam już umowa jest podpisana 
na dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej. Ponadto na podstawie pisma z 
Regionalnej Izby Obrachunkowej dokonuje się sprostowania błędów pisarskich w 
treści uchwały nr XXXI/158/2009 z 30 września 2009 w sprawie zmian w 
budżecie. Dotyczy to poprawienia kwoty dotacji z budżetu Gminy po zmianach, 
było 470.748 zł a ma być 473.048 zł. Jeżeli jeszcze mogłabym coś dodać, bo 
widzę że tutaj w samej opisówce pominęłam a państwo posiadacie zał. nr 2 plan 
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wydatków. Państwo pamiętają że było przesunięcie dotyczące zakupu usług na 
badanie wody, przy zmniejszeniu wydatków na opłaty i składki . to jeszcze w 
uzasadnieniu w tym rozdz. rolnictwo i łowiectwo w infrastrukturze wodociągowe 
zał. nr 2 określa.   
 
Przewodnicz ąca Rady –  są pytania do pani Skarbnik ? Przedstawiam projekt 
uchwały. Uchwała XXXII/157/2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 4 
listopada 2009r w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2009r. Rada Gminy 
uchwala co następuje.   
                                                               
 § 1 - w uchwale nr XXIV/121/2008 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 17 
grudnia 2008r w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2009r, z minionej 
uchwały Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie nr XXV/125/2009 z dnia 25 lutego 
2009r nr XXVI/127/2009 z dnia 30 czerwca 2009r. Nr XXVIII/138/2009 z dnia 27 
maja, nr XXIX/144/2009 z dnia 29 czerwca 2009r, XXX/139/2009 z dnia 19 
sierpnia 2009r.Nr XXXI/156/2009 z dnia 30 września 2009 oraz zarządzenie 
Wójta Gminy Miasteczko Krajeńskie nr I/2009 z dnia 12 stycznia, nr 19/2009 z 
dnia 28 kwietnia 2009, nr 28/2009 z dnia 18 maja 2009, nr 29/2009 z dnia 2 
czerwca 2009r, nr 38/2009 z dnia 10 września 2009r, nr 50/2009 z dnia 20 
października 2009r, wprowadza się następujące zmiany:  
1.§1 ust.1 dochody budżetu Gminy na 2009 rok zwiększa się o kwotę 51.124 zł 
zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały, zmieniającej zał. nr 1 do 
uchwały budżetowej z tego:                                                                                                                                

a) zwiększa się dochody bieżące o kwotę 51.124 do kwoty 7.940.789 zł.  
2.W ust. 1 pkt 3 dokonuje się zmiany w szczególności zwiększa się dotacje 
celowe z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu administracji 
rządowej oraz innych zadań ze strony objętej ustawami o kwotę 43.740 zł do 
kwoty 1.362.000 zł zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszej uchwały zmieniającą 
załącznik nr 5 do uchwały budżetowej. Zwiększa się dotacje na rzecz państwa na 
realizacje własnych zadań bieżących o kwotę 24.830 zł do 202.321 zł.  
3.W § 2.  

a) w ust.1 wydatków budżetu Gminy na 2009r zwiększa się o kwotę 230.366 
zł zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały zmieniającej 
załącznik nr 2 do uchwały budżetowej.       

b) W ust.2 pkt 1 zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 16.553 zł do kwoty 
7.225.268 zł w tym zmniejsza się wydatki na wynagrodzenia i pochodne 
od wynagrodzeń o kwotę 5.780 zł do kwoty 3.736.203 zł. Zwiększa się 
dodatnio o kwotę 1.162 zł do 264.062 zł.    

c) W ust.2 pkt 2 zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 213.813 zł do 
kwoty 2.276.073 zł z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały.  

d) W ust.4 dokonuje się zmiany w planie dochodów i wydatków związanych z 
realizacją zadań bieżących w zakresie administracji rządowej oraz innych 
zadań zleconych zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszej uchwały 
zmieniającej załącznik nr 5 do uchwały budżetowej.  

e) W ust. 3 dokonuje się zmian związanych z wieloletnim programem 
inwestycyjnym z wyodrębnieniem wydatku na finansowanie 
poszczególnych programów w latach 2009/ 2011 zgodnie z załącznikiem 
nr 6 do niniejszej uchwały zmieniającej załącznik nr 6 do uchwały 
budżetowej. 
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f) W ust.5 dokonuje się zmian w wydatkach na dofinansowanie programów 
projektów realizowanych ze środków z budżetu Unii Europejskiej oraz nie 
podlegających zwrotowi środków pomocy, udzielanej przez państwa 
członkowskie europejskiego porozumienia o wolny handlu oraz innych 
środków pochodzących ze źródeł zagranicznych, nie podlegających 
zwrotowi zgodnie z załącznikiem nr 7 do niniejszej uchwały zmieniającym 
załącznik nr 7 do uchwały XXIX/144/2009 z dnia 29 czerwca 2009r.        

4.w § 4      
a) deficyt budżetu zmniejsza się o kwotę 179.242 zł do kwoty 1.500.000 zł.  
b) W ust. 2 zwiększa się przychody budżetu o kwotę 179.242 zł do kwoty 

2.508.002 zł zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały 
zmieniającej załącznik nr 3 do uchwały budżetowej.      

5.w § 5:   
a) zmniejsza się rezerwę ogólna o kwotę 2.591 zł do kwoty 0 zł  

6.w § 8 zmniejsza się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów, pożyczek 
w kwocie 179.242 zł do kwoty 1.940.242 zł w tym na sfinansowanie planowanego 
deficytu budżetu oraz spłaty wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów 
179.242 zł do kwoty 1.749.242 zł.    
7.w § 6 dokonuje się zwiększenia planu dotacji z budżetu Gminy o kwotę 1.162 zł 
do kwoty 474.210 zł oraz przesunięcia zgodnie z załącznikiem nr 8 do niniejszej 
uchwały zmieniającej załącznik nr 8 do uchwały budżetowej.           

                                                        
 § 2 - dokonuje się sprostowania uchwały nr XXI/156/2009 Rady Gminy 
Miasteczko Krajeńskie z dnia 30 września 2009 w sprawie zmian w budżecie 
Gminy na 2009r w § 1 pkt. 6 w ten sposób że w zapisie do kwoty 470.748 zł 
zastępuje się kwoty 473.48 zł    

 
§ 3 - budżet po zmianach na 2009r wynosi:  

1. Dochodu 8.197.004 zł.  
2. Wydatki 9.501.974 zł   

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy § uchwała obowiązuje od dnia 
podjęcia.  
Przewodnicz ąca Rady -  kto z państwa jest za przyjęciem przedstawionego 
projektu uchwały dotyczącej zmian ?  
 

Radny Klesa opuścił obrady – godz.13.17 

Głosowanie : 12 głosów „za”,  na 12 obecnych radnych. 

 
Rada Gminy podj ęła uchwał ę Nr XXXII/157/2009 w sprawie zmian w 
bud żecie na 2009 rok.  Uchwała stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 
 
 
Ad.10. 

Przewodnicz ąca Rady D.Pawlak odczytała projekt uchwały  w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXVI/131/2009 z dnia 30 marca 2009 r. w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realizację przedsięwzięcia p.n.: „Ochrona 
wód zlewni rzeki Noteć” – aglomeracja Miasteczko Krajeńskie. Ponieważ projekt 
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szczegółowo był analizowany na wszystkich komisjach, radni nie wnieśli żadnych 
uwag. 

 

Głosowanie : 12 głosów „za”,  na 12 obecnych radnych. 

Rada Gminy podj ęła uchwał ę Nr XXXII/158/209 w sprawie uchylenia 
uchwały Nr XXVI/131/2009 z dnia 30 marca 2009 r. w sprawie zaci ągnięcia 
pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochr ony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realiza cję przedsi ęwzięcia 
p.n.: „Ochrona wód zlewni rzeki Note ć” – aglomeracja Miasteczko 
Krajeńskie. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 

Ad.11. 

Przewodnicz ąca Rady D.Pawlak odczytała projekt uchwały  w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Radni byli zorientowani w  tej sprawie, 
gdyż dokładnie zapoznali się z tym projektem podczas omawiania go na 
komisjach i  nie mieli żadnych pytań. 
Głosowanie : 12 głosów „za”,  na 12 obecnych radnych 

Uchwała Nr XXXIII/159/2009 w sprawie zaci ągni ęcia kredytu 

długoterminowego została podj ęta i stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

   
Ad.12  
Podjecie uchwały w sprawie ustalenia dziennej stawki opłaty targowej oraz 
sposobu jej poboru.   
 
Przewodnicz ąca Rady –  jak pamiętacie państwo podejmowaliśmy już taką 
uchwałę na ostatniej sesji. Przedstawiam uchwałę nr XXXII/160/2009 Rady 
Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 4 listopada 2009r w sprawie ustalenia 
dziennej stawki opłaty targowej oraz sposobu jej poboru.   
 
§ 1 -  ust. 1 ustala się dzienne stawki opłaty targowej w wysokości:  

1. Sprzedaż płodów rolnych 10 zł.  
2. Sprzedaż artykułów przemysłowych i innych 22 zł.  

Ust. 2 w przypadku gdy dla danej sprzedaży właściwa jest więcej niż 1 stawka 
opłaty targowej stosuje się stawkę wyższą.    
 
 § 2 - ust. 1 zarządza się pobór opłaty targowej w drodze inkasa. Na inkasentów 
opłaty targowej wyznacza się:  

1. Pana Józefa Skibińskiego.  
2. Pana Stanisława Klesę.    
 

§ 3 - ustala się wynagrodzenie za inkasem w wysokości 30% kwoty inkasowanej 
osobiście przez inkasenta, w tym będzie wypłacane do 10 dnia miesiąca po 
upływie kwartału, a za czwarty kwartał do 31 grudnia każdego roku.    
 
§ 5 - wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Miasteczko Krajeńskie.    
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§ 6 – z dniem 31 grudnia 2009r traci moc uchwała nr XXII/107/2008 Rady Gminy 
Miasteczko Krajeńskie z dnia 29 października 2008r w sprawie ustalenia dziennej 
stawki opłaty targowej oraz sposobu jej poboru.        
 
§ 7 - Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od daty ogłoszenia w dzienniku 
urzędowym Województwa Wielkopolskiego i ma zastosowanie od roku 2010.    
 
Przewodnicz ąca Rady –  kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
przedstawionego projektu ?   
 
Glosowanie: czyli na 12 obecnych radnych, 11 głosów „za”, 1 głos wstrzymany.   
Uchwała Nr XXXII/160/2009 w sprawie ustalenia dziennej stawki opłaty targowej 
oraz sposobu jej poboru została podjęta. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do 
protokołu.   
 
 
 
Ad. 13       
Uchwała w sprawie wyrażenia opinii bezpośredniego zagrożenia powodzią na 
terenie Gminy Miasteczko Krajeńskie.  
 
Przewodnicz ąca Rady -  Z związku z  tym że tej uchwały też nie było na 
komisjach, bardzo proszę o przybliżenie.     
 
Wójt Gminy –  skierowany do nas materiał przez Regionalny Zarząd Gospodarki 
Wodnej nie dal się zinterpretować, do czego służy opracowywane przez tą 
jednostkę studium. Widząc działanie na nie korzyść, przede wszystkim 
potencjalnych inwestorów  w istocie rolników. Zaproponowałem podjęcie uchwały 
negatywnie opiniującej przedstawionym mapom. Muszę przyznać że nie byliśmy 
w stanie wykazać, a fizycznie jest nam wiadomo iż nie cały obszar zakreślony na 
chwilę obecną, obszaru zalewowego nie cały obszar jest zalewany. Są enklawy 
wyniesione, gdzie nie można by zabronić rolnikom wybudować wiaty np. na 
sprzęt rolniczy czy jeszcze jakieś inne pomysły inwestycyjne. Tego zjawiska nie 
jesteśmy w stanie udowodnić. Po prostu nie ma dyspozycji w zasobach 
archiwalnych Starostwa Powiatowego, na których można było by te obszary 
wyznaczać. Również wyjaśniają nam inne zjawisko tzn. zakończenia prac na 
studium tych jak gdyby zjawisk Nasza negatywna opinia po prostu zablokowała 
procedurę oceny. Ale z drugiej strony okazuje się ze to studium jest elementem, 
który pozwoli potencjalnie rozpocząć procedurę planistyczną w obszarze. Tak to 
należy rozumieć. Brak tego studium zapoczątkuje czynności inwestycyjne w 
obszarze. Z drugiej strony studium również zablokuje, więc skierowaliśmy 
sugestie przypominając iż mamy obowiązujący plan strategii Gminy, Która 
wskazuje na drogi jako istotny element w życiu społeczności naszej Gminy. W 
strategii została zapisana droga dojazdowa do przystani nad Notecią. Nie 
możemy dopuścić do przekreślenia, w jakiejś  tam odległej  perspektywie ale 
wyłączenie jakichkolwiek inwestycji na drogach. To nie tylko o tą drogę chodzi ale 
również o inne. Natomiast faktem jest że studium jest potrzebne, i to dzisiaj 
wiemy. To studium opracowywane jest na przepisach. Koresponduje ono w jaki 
sposób z tym dokumentem, który wcześniej państwu prezentowałem czyli projekt 
planu ochrony. Rozporządzenie to również przywołuje do możliwości 
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opracowania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w Dolinie 
Noteci. Dopuszcza taką możliwość z tym że jeżeli to studium dopuszcza takie 
możliwości, to wówczas np. jakaś wiata stała w wodzie to nie dopuszcza się do 
takich inwestycji. Ale jeżeli procedura planistyczna bądź wydania warunków 
zabudowy wówczas opracowuje się mapy szczegółowe i pokazuje się że te 
punkty, te wyniesienia które w istocie zalewane nie są. My w praktyce wiemy co 
nie jest zalewane ale studium pracuje na mapach obejmujących duże obszary 
czyli o małej skali. Dopiero te procedury szczegółowe mogą pokazać można czy 
nie można w studium będzie to dopuszczalne. Dlatego proszę o przyjęcie 
uchwały pozytywnie opiniującej materie jako że została ona przybliżona w pełni i 
mamy pełniejszy obraz. Nie blokując możliwości zakończenia prac.   
 
Przewodnicz ąca Rady – są jakieś pytania ? Przedstawia projekt uchwały nr 
XXXII/161/2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 4 listopada 2009r w 
sprawie wyrażenia opinii bezpośredniego zagrożenia powodzią na terenie Gminy 
Miasteczko Krajeńskie.   
 
§ 1- wyraża się pozytywną opinię o wyznaczonym w ramach pierwszego etapu 
studium ochrony przeciwpowodziowym w obszarach bezpośredniego zagrożenia, 
przed powodzią rzeki Noteć na terenie Miasteczko Krajeńskie.   
 
§ 2 – wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy.  
 
§ 3 – traci moc uchwała nr XXX/151/2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z 
dnia 19 sierpnia 2009r w sprawie wyrażenia opinii bezpośredniego zagrożenia 
powodzią na terenie Gminy Miasteczko Krajeńskie.   
 
§ 4 – uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.   
 
Przewodnicz ąca Rady  – kto z pan i panów jest za przyjęciem przedstawionego 
porządku obrad.    
 
Głosowanie: czyli na 11 obecnych radnych, 11 głosów „za”.   
Uchwała  Nr XXXII/161/2009 w sprawie wyra żenia opinii bezpo średniego 
zagro żenia powodzi ą na terenie Gminy Miasteczko Kraje ńskie została 
podj ęta i stanowi zał ącznik Nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad. 14   
Stanowisko Rady Gminy w sprawie przekazania dróg do realizacji w ramach 
wojewódzkiego konkursu ochrony gruntów rolnych.   
 
Chmielnicki – Gmina zamierza wystąpić do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych z wnioskiem o dofinansowanie o budowę dróg do gruntów 
rolnych. Do wniosku niezbędna jest pozytywna opinia Rady Gminy. Powiem, że 
przeanalizowaliśmy nasze drogi i wytypowaliśmy 3 drogi, o które będziemy 
wnioskowali. Są to drogi w Okalincu jest to droga gruntowa od 10 do świetlicy 
odcinek około 950 m, następnie od Brzostowa do Wolska Górnego odcinek około 
2.000 m. Na terenie wsi Wolsko i Arentowo do Wolska Górnego. W Arentowie 3 
droga koło wiaty przedsionkowej, te drogi wszystkie prowadzą do gruntów 
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rolnych. Tą drogą można dojechać do miejscowości Grabionna. Dalej koło krzyża 
jest droga do Grabionny, ta droga prowadzi jak najbardziej przez grunty rolne, a 
Wolsko Górne i Wolsko poza lasem, to są grunty rolne. W każdym razie 
wytypowaliśmy te 3 drogi. W Arentowie koło wiaty przystankowej, w Wolsku od 
drogi powiatowej, w Brzostowie do skrzyżowania do krzyża. Przygotowujemy 
dokumenty i będziemy składali wniosek na te 3 drogi.   
 
Wójt Gminy – uzupełnić chciałbym tylko o taką informację. Dobre drogi nie maja 
szans o dofinansowanie, jeśli dostaną dofinansowanie, to jest ono tak małe, że 
nie wystarczy na jej naprawę. Najpierw musimy zrealizować zadanie, a następnie 
dopiero dostaniemy zwrot. Refundacja jest na podstawie manifikacji jakości drogi, 
jej parametrów i jej funkcjonalności w stosunku do zadania jakie jest w tytule. 
Także tu trzeba bardzo dużej ostrożności, a przy tym proszę zauważyć kiedy 
przed 3 laty realizowaliśmy drogę nie wymagane były żadne prawie dokumenty. 
Wystarczyło zwykłe zgłoszenie bez projektu bez niczego. Dzisiaj sytuacja jest 
taka w świetle nowego stanu prawnego iż musimy przygotować pełną 
dokumentacje, która jest niesamowicie kosztowna i długo trwała. Dlatego 
chciałoby się pogodzić dojazd do pól i lasów. Zazwyczaj dróg tych w najgorszym 
stanie ubywa, a budować strikte na polach, to nas na to nie stać, dlatego 
występujemy z takimi właśnie propozycjami. Nie widzimy innej szansy na 
realizacje drogi, a ona będzie służyła także mieszkańcom, a nie tylko dojazdom 
do pola. To jeszcze chciałem dodać do przedstawionego projektu przygotowania 
dokumentacji pod wniosek do Urzędu Marszałkowskiego. Do tego wymagana jest 
właśnie ta opinia Rady. Dziękuje uprzejmie.    
 
Przewodnicz ąca Rady  - stanowisko Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie 
podjęte w dniu 4 listopada 2009r, na sesji nr XXXII na podstawie § 26 ust. 2 pkt. 
3 statutu Gminy Miasteczko Krajeńskie uchwalonego uchwałą nr XVI/178/09 z 
dnia 8 marca 2008r. Rada Gminy Miasteczko Krajeńskie pozytywnie opiniuje 
dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na budowę niżej 
wymienionych dróg Gminnych.  
 
Skarbnik –  a jeżeli chodzi o kwoty jakie to będzie dofinansowanie.?   
 
Wójt Gminy – jeżeli nie będziemy mieli pozytywnej opinii merytorycznej to 
wówczas nie ma powodu, w zasadzie nie powinniśmy procedurować struktury 
inwestycyjnej. Występujemy pokazujemy drogi, wskazujemy jej parametry i 
oczekujemy decyzji Urzędu Marszałkowskiego jaką kwotę zamierza zaplanować 
na to działanie i czy przyzna nam tę kwotę. Jeżeli mamy decyzję, ta decyzja 
prawdopodobnie spłynie kwiecień – maj to jest podstawa dopiero do 
przygotowania inwestycji. Dlatego to tak się przekłada w czasie. My nie znamy tej 
wartości, my możemy ja szacować. Wówczas nie zaproponujemy uchwały o 
finansowanie i o przedsięwzięciu inwestycyjnym. Na tą chwilę jest to najbardziej 
skuteczny sposób dochodzenia środków zewnętrznych na poprawienie 
warunków dróg. Kwota nie jest znana. Proszę państwa jeżeli chodzi o obecne 
procedury  inwestycyjne to szacunek, pewna kalkulacja w oparciu o wykonane 
już inwestycje w Gminach, gdzie można się o tym dowiedzieć sięgając na strony 
internetowe do kosztorysów jakie ostatecznie projektanci nam prezentują to są 
dwa różne światy. Autentycznie dwa różne światy i np. obecnie drogę do 
Solnówka projektujemy na taki stan na jaki nas stać. Nie kładziemy asfaltu czy 
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polbruku a proponujemy utwardzenie drogi po to aby ta miejscowość stała się 
dostępna. Nie stać nas na budowę drogi asfaltowej. Liczymy na to że na tyle 
poprawimy stan drogi, że tak podobnie jak to było na Dworzakowo oceniono duży 
efekt, poprawę komunikacji. Z związku z tym zakwalifikowano duży wskaźnik 
czyli prawie 100% tej kwoty otrzymamy.   
 
Skarbnik – stanowisko Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie podjęte w dniu 4 
listopada 2009 na sesji nr XXXII. Na podstawie § 26 ust. 2 pkt 3 statutu Gminy 
Miasteczko Krajeńskie uchwalonego uchwałą nr XVI z dnia 8 marca Rada Gminy 
Miasteczko Krajeńskie pozytywnie opiniuje złożenie wniosku o dofinansowanie z 
Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych zadań inwestycyjnych, polegających na 
odbudowie dróg dojazdowych do gruntów rolnych.   

1. Droga Okaliniec- Wysoka Mała.  
2. Droga Arentowo.  
3. Droga Arentowo – Wolsko.  

Realizacja zadań inwestycyjnych  nastąpi w 2010 roku.   
 
Przewodnicz ąca Rady – myślę że teraz jest to do przyjęcia, bo wiadomo o co 
chodzi. Kto z pań i panów Radnych jest za przyjęciem tego stanowiska ?  
 
Głosowanie:   czyli na 11 obecnych radnych, 11 głosów „za”.   
 
Przewodnicz ąca Rady  – czyli stanowisko zostało przyjęte.    
 
Ad. 15  
Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów.   
 
Wójt Gminy – dziękuje za przyjęcie wniosku pozytywnie. Proszę państwa 
zgłoszona na ostatniej sesji sprawa  pana Banasika drogi możemy się umówić 
proszę państwa że nazwiemy to deptakiem, został on przewidziany przez 
zebranie Miasteczko Krajeńskie jako jedno z działań Odnowy Wsi. Zrealizowany 
będzie i nie będzie ulicą tylko deptakiem.  
 
Przewodnicz ąca Rady – to nie będzie tam parkingu ?.   
 
Wójt Gminy –  tam będzie deptak, inaczej się nie da. Na deptak są pieniądze na 
drogę nie ma. Nie znamy jeszcze wartości, w tej chwili wspieramy przygotowania 
w stronę parafii. Jeśli chodzi o przygotowanie dokumentacji na cmentarz, 
prawdopodobnie będzie wnioskował. Wcześniej sugerowałem na zebraniu 
wiejskim, że będziemy musieli rozdzielić wnioski, jak gdyby dwukrotnie 
podchodzić z uchwaleniem tego planu na działanie. Cmentarz jako 
beneficjantem, była by parafia natomiast pozostałe działania była by Gmina. 
Wniosek wówczas nie może być łączony. Następny konkurs na odnowę wsi 
ogłoszony zostanie pod koniec drugiego kwartału przyszłego roku. Wówczas 
chce właśnie tu przypomnieć, że będziemy mieli jasno na ile nas stać na te duże 
inwestycje. Dlatego przygotowujemy tą drogę, ten deptak i na Pl. Wolności 
niewiele z tej kwoty zostanie. W każdym bądź razie trzeba się już teraz, 
decydować w jakim kierunku skierować możliwości gdzie przeznaczyć środki 
jakie z zewnątrz jesteśmy w stanie uzyskać, nie patrząc już na to kto będzie 
inwestował. Proszę państwa, Wysoka Rado my znamy wartości kosztorysowe dla 
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przedstawionych kosztorysów dla inwestycji. Dlatego musimy wnioskować, 
proponować taka konstrukcję planu inwestycyjnego, jaką proponuje z dużą 
rozwagą  czkając na rzeczywiste ujawnienie kosztów inwestycji po przetargu.   
Pan Dziuba wnioskował o przystanek w Okalincu. Kończy się procedura 
zezwalająca na postawienie tego przystanku, bo poprzedni przystanek tylko 
postawiliśmy, dzisiaj jest to nie dopuszczalne. Przy tym musi być jeszcze wydana 
decyzja, o warunkach zabudowy, musimy ta procedurę przeprowadzić. Sądzimy 
że do końca listopada ten przystanek będzie. Krzaków na drodze Okaliniec 
naprawdę już nie ma kiedy, proszę mi wierzyć. Zadań tyle żeśmy na przyjmowali 
ze pewnej rzeczy się nie da zrobić.  
Pan Ilnicki wnosi o naprawę przejazdu przy przejeździe kolejowym Miasteczko 
Krajeńskie. W naszej opinii jest to sprawa PKP, bo znajduje się w trasie toru 
kolejowego.  
 
Przewodnicz ąca Rady  –  to jest przed przejazdem, nie na przejeździe.   
 
Wójt Gminy – to nie jest od szlabanu do szlabanu, ale to jest odcinek kolejowy. 
Bo jeśli w 1 przypadku pozwolimy sobie na wykonanie i nie wnoszenie o 
naprawienie tego przejazdu, to będziemy wszystkie przejazdy remontować. 
Musimy o to walczyć, bo my nie mamy prawa narażać się na wydatki z budżetu, 
kiedy zadanie leży po stronie gdzie indziej. Tam PKP nam w niczym nie pomoże, 
nawet w złotówce. My z kolei musimy przede wszystkim wydrzeć to w 
społeczności, a leży po stronie kogo innego. Sprawa nie jest prosta.  
Pan sołtys Baszczuk pytał kto będzie palił w piecach, musimy uzgodnić kto 
będzie palił i jakie środki na tę okoliczność mamy. Wielkie pieniądze to nie będą, 
w każdym bądź razie parę groszy musi się znaleźć. W piecach kaflowych musi 
być palone. Faktem jest że w Grabównie też musi ktoś włączyć i wyłączyć 
ogrzewanie, bo ono się same nie wyłączy. W każdym razie tą sprawę będziemy 
po prostu tak regulować, to oświadczam.  
Pan Huszek wnosił o urealnienie przejezdności dróg Drzymała, Słoneczna, 
Ogrodowa. Bardzo drobne roboty drogowe zostały zrobione, poważniejszych 
robót nie byliśmy w stanie wykonać bo po prostu nie mieliśmy ciągnika. 
Rozjechał się i nie było czym robić. 2 ludzi jeszcze naprawiało ciągnik, także nie 
dosyć że nie było sprzętu, to nie było jeszcze 2 ludzi i jeszcze zdezorganizowało 
pracę pozostałych. W tej chwili jak możemy robimy to taniej i jest to w miarę 
efektywne. Pomijam koszty, tutaj mi pani skarbnik podpowiada że naprawa 
ciągnika sporo wyniosła – drogie były części. Proszę państwa ten słabiutki 
ciągnik pracując na drogach, dostaje, wszystko pęka. Ciągnik jest naprawiony, 
robimy dalej. W tym tygodniu jeżeli nie spadnie śnieg to będziemy naprawiać 
drogi dalej. W przyszłym tygodniu także przewidziany jest czas na drogach. Przy 
tym chce powiedzieć do pani przewodniczącej, kierowane są pisma, które mają 
znamiona skargi na Wójta. Proszę państwa takich zdarzeń  jak nie przejezdne 
odcinki drogi chyba jest nie kłamiąc chyba ze 100. Pan sołtys Ilnicki może ich 
pokazać nawet na 3 kilometrowym odcinku przynajmniej 15. Na drugiej drodze 
jest 10. Każdy by chciał mieć podjazd do domu, pani przewodnicząca tez. Ja 
rozumiem każdy 1 wniosek, ale spływa tutaj do pani przewodniczącej pismo że 
odcinek 50m gdzieś tam w lesie trzeba zrobić. I zrobimy bo będzie hałas. No 
musza być pieniądze w budżecie ale nie na każdy odcinek. Nie na 20 czy 30 km 
dróg, to jest fizyczną nie możliwością. Chciałbym zrobić każdemu jak najlepiej, 
ale to się nie da. Począwszy od tego że sama Gmina topi się w błocie, tego jakby 
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nikt nie widział. Jeszcze nie jesteśmy wstanie bo trzeba się wyrwać, bo tu się 
most złamał. To są potężne inwestycje. Taki przepis żeby odbudować z 
przyczółkami to jest 20.000, 30.000 zł. A jeżeli komuś się zwraca uwagę ze jeździ 
nie tym transportem, to uważają że ten Wójt to jest kawał jednego......... . Z 
drugiej strony piszą do pani przewodniczącej że ten Wójt to jest jeden bo nie 
chce zrobić. To doszło by do tego, że co roku byśmy robili od 6 do 10 nowych 
przyłączy prywatnych. Wielu przypadkach tak było, ja przyznaję. Odpowiadając w 
tym momencie na wniosek pani przewodniczącej zgodnie z rozporządzeniem 
Ministra Infrastruktury z 2002r dz. ust. 95 zostały wprowadzone zawory 
antyskażeniowe, jako obowiązkowe urządzenie przy przyłączy wody. Proszę 
państwa chodzi o to, że woda już w sieci wewnętrznej opłynęła do wodociągu. 
Nie mówię jakie to może mieć konsekwencje. Tak naprawdę to jest tak proszę 
państwa, wygody sanepidu dla jadłodajni publicznej. Sanepid nie da świętego 
spokoju, żadnej kuchni która będzie serwowała publicznie, czy też sprzedawała, 
My produkujemy wodę, to też serwujemy bo o ile przepis sanepidowski w 
restauracji mówi że, naczynie nie może wrócić z  powrotem do kuchni tą samą 
drogą. To w wodociągach tą samą droga woda może wrócić do sieci. Np. 
rozcieńczony preparat insektobójczy ze zbiornika 3m(sześciennego) może wrócić 
może. Innymi słowy z tym przepisem z tym momentem zrozumiano, że różne 
prawdopodobieństwo zatrucia z sieci wodociągowej, bo niech w tym momencie 
wyłączą prąd ciśnienie spada i występuje zasysanie. Zawory zwrotne czyli 
antyskażeniowe jest w tej chwili założone obowiązkowe urządzenie, przy 
budowanych przyłączach. Innymi słowy jeżeli przyłącze się odbudowuje, albo 
remontuje, my domagamy się włączenia systemu zaworu zwrotnego. Woda nie 
działa w wysokości dróg do wodociągu. To jest taka rzecz bardzo prosta, na 
rynku kosztuje to może 7 lub 12 zł, w zależności od przekroju i jakości materiału. 
Inaczej się patrzy w kategoriach domowe, a inaczej w gospodarczym. Jeżeli 
gospodarcze to wiadomo, każdy jest z większymi cenami. A domowy to 
wystarczy ¾ pkt., ćwierć cala bo takie przyłącze to są małe urządzenia.   
 
Radna Grembowska  – dobrze tylko ja rozumiem, że jeżeli, ktoś ma przyłącze i 
z niego korzysta, czy on ma obowiązek założenia tego ?.   
 
Wójt Gminy –  w ramach przebudowy kiedy przyłącze zostaje odkryte, albo jest 
budowane nowe jest obowiązek instalacji. Tzn. przepis ten konkretnie nie mówi 
proszę państwa, nie jesteśmy w stanie wdrożyć zamiaru że wszyscy włączają się 
do sieci w zaworem zwrotnym. To się tak nie da zrobić, bo to są sztywne łącza. 
To jest obowiązujące i musimy tego wymagać.    
 
Przewodnicz ąca Rady  – ale w przypadku przebudowy ?   
 
Wójt Gminy –  tak przebudowy.    
 
Radna Grembowska – z umowy wynika że obowiązkiem odbiorcy w 
szczególności pkt. 9 zainstalowanie i utrzymanie antyskażeniowych zaworów 
zwrotnych zgodnie z obowiązującymi Polskimi Normami. Czyli obowiązek 
zainstalowania. To jest umowa jaka jest dostarczona tutaj mieszkańcom.   
 
Wójt Gminy –  pani wnioskuje o to żebym wdrożył ten przepis w całej Gminie? to 
ja mogę to zrobić.    
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Radna Grembowska –  mi nie chodzi o to żeby pan wdrożył, tylko chciałam 
wyjaśnić sytuacje, czy odbiorca ma obowiązek, jeżeli podpisze tą umowę ma 
obowiązek zainstalowania i utrzymania tego zaworu.    
 
Wójt Gminy –  tak ma, w oparciu o przepisy odpowiadam ma obowiązek.   
 
Radna Grembowska –  ma dobrze, a druga strona wyjaśnienia, że jeżeli 
przebudowuje to dopiero ma obowiązek.   
 
Wójt Gminy –  przyjąć praktyczną stronę tego działania, nie mogę tego ........... 
mam to napisać?   
 
Przewodnicz ąca Rady –  ale to nie możemy tak panie Wójcie sprawy stawiać.   
 
Wójt Gminy – ale pani formalnie przywołuje mnie tu do dyscypliny prawnej do 
wyjaśnienia, a ja odpowiadam tak, oględnie staram się mówić to co jest 
konkretne, a jak wyjść z sytuacji to omawiam okrężną. Przykro mi jest to już w 
protokole.   
 
Przewodnicz ąca Rady –  ja panie Wójcie z tego że, wiele osób pyta jest nie 
zorientowanych, czy nie lepiej byłoby gdyby najpierw zrobić zebranie sołeckie, 
wyjaśnić ludziom te umowy a potem je rozdawać?   
 
Wójt Gminy –  ale pani Przewodnicząca jak nie miał nasz mieszkaniec tej umowy 
w ręku, to tak by nic nie wiedział, a teraz będziemy mówić. Przepraszam, ja 
podziękuję w pewnej kwestii. Odpowiadam na dalsze wnioski i interpelacje. 
Chodzi o zgłoszony wniosek na Komisji Rolnictwa i Infrastruktury. Wyrównanie 
drogi od pana .......... do Ciesielskiego. Nie wiem czy w tym tygodniu, któryś raz 
już ta droga będzie układana. Nawiezienie drogi koło sali w Okalincu, no 
wykonawca nam na razie odmawia, a innego nie mamy. Grzecznie czekamy, 
ostatni termin to był koniec miesiąca że w czwartek, piątek. Ustawiamy się usilnie 
pod kontem, żeby tą firm która się pojawi pod kątem dobrze wykorzystać. Z kolei 
mamy wjazd zamówiony, to nie jest to że będziemy kłaść  byle co, mamy 
zamówiony wjazd ale najpierw musimy naprawić drogę dziurawa na 
Dworzakowo. Jeżeli nie pokleimy tam dziur i na Okaliniec – Grabionna chodzi po 
prostu o odpowiednie kruszywo co by nam zakleiło te dziury. I tu jesteśmy w 
trakcie przygotowań do tej naprawy. Jeżeli ten..... uzyskamy to będziemy tez tam 
naprawiać. Tam trzeba po prostu dowieź materiały. Kwotę która nam pozostaje 
na wydatki na drogi już jesteśmy ............., natomiast całkowite naprawienie tej 
drogi to ponad nasze siły. Sam pan Kalicki pomoże nam w tym, tylko maszyna 
musi się pojawić i ten materiał który mamy do dyspozycji pomielić .  Jeśli chodzi o 
urealnienie wydatków na badanie wody u budżecie na 2010r. Tym działaniem to 
my naprawdę wchodzimy.......... Te kwoty zaplanowane były całkiem realne, tylko 
że zdarzenia jakie miał miejsce, po prostu wypadki na wodociągach 
spowodowały że nie badamy co 3 miesiące a badamy co 1 miesiąc do skutku. A 
każde badanie to są koszty. Kiedy WIOŚ nas przywołał do innych wykonani 
terminu rozporządzenie, którego wcześniej nie znaliśmy bo go nie było o 
wykonanie badań za zrzucie ścieków to musimy je wykonać. Jeśli pogorszyły się 
parametry to się zwiększa ilość badań. Jeżeli w którymś momencie okazuje się 



 33

że niedotrzymanie alarmowych to musi po prostu nasilić badania. To jest tak jak 
w przedsiębiorstwie, nie wszystko da się, bo to jest jak gdyby wyodrębniona 
działalność............ usługami jak i kosztami. Nie powinniśmy zwiększać ponadto 
to co powinniśmy przewidzieć, bo to też nie jest zgodne z prawem. My musimy 
koszty ustalać do dochodów  Robimy wniosek bo chciałbym ustosunkować  
materie, ale tu się zdarzyło ze w ciągu roku jakieś rezerwy były przygotowane ale 
nie aż takie duże koszty. Na drodze przy CPN na drodze Grabionna  ten temat 
już piąty czy szósty raz wraca. Mieliśmy to naprawione już nie raz i wiemy że to 
trzeba poważniejszej inwestycji, myślałem że w tym roku to zrobimy. Być może ta 
droga stała się obwodnicą, także będziemy występować do Komendy Powiatowej 
Policji, zresztą ten wniosek został już zgłoszony na zebraniu w Grabionej. Przez 
jakiś czas nie kierowano tam objazdów, teraz znowu są tam skierowane tiry. 
Droga po prostu jest rozwalona, my powinniśmy tam zalać betonem, ale tam nie 
są uregulowane stosunki wodne jeśli chodzi o cały plac pod CPN-em.    
 
Radny Wegner –  ale panie Wójcie tam ten pan Gólcz, czy on też nie może 
pomóc, bo on jak wjeżdża tymi tirami to wydrapie wszystko. Czy go nie można 
innym wjazdem skierować głównym od szosy?. Niech wjeżdża swoim, a nie tym, 
mu tu jest po prostu wygodnie.    
 
Wójt Gminy –  czy ja mam prawo zabronić wjeżdżania ciągnikowi na drogę koło 
pani Skarweckiej.    
 
Radny Wegner  – ja nie mówię, że zabronić.   
 
Wójt Gminy –  nie ma podstaw, ja musze mieć podstawę, żeby zabronić 
wjeżdżać. Jego to nie interesuje jak ta droga wygląda. Panie radny, ja to 
rozumiem, ale nie mam podstaw, żeby zabronić wjeżdżania tirów na drogę 
Grabionna. Mam podstawy prawne do tego, aby wystąpić do Rady o pieniądze 
na naprawę.    
 
Radny Wegner –  ten bruk tam jest tak załamany, że to mnie tak irytuje, 
najgorsza ta dziura jest jak pada deszcz.    
 
Wójt Gminy –  to jest dalsza sprawa proszę państwa, nie są uregulowane 
stosunki wodne na całym placu przy stacji benzynowej. Proszę  sobie 
odpowiedzieć na pytanie, gdzie się podziewa woda od torowiska, od strony 
Wysokiej. Gdzie się podziewa ta woda? ona nie jest nigdzie odprowadzana. 
Starymi drenami wydostaje się też tam, w tamtym miejscu właśnie wychodzi.      I 
dlatego ten grunt jest podmokły i nie dość tego jest ten zator. Liczyłem na to, że 
zrobimy w tym roku jeszcze betonową płytę i to wytrzyma. Już żeśmy obliczali 
jaki to jest koszt. To jest gdzieś koło 5.000 zł te kilkanaście metrów. To trzeba by 
zbrojenie solidne, beton na to. Pozostaje nam tylko utopić tam pieniądze, bo tam 
jest rów, teren podmokły.   
 
Ad 16   
Sprawy różne, wolne wnioski.  
 
Radna Powiatowa I. Saturska  –  proszę o wyjaśnienie w jaki sposób  zostały 
dokonane podziały działek, tak jak pan Wójt wspomniał wcześniej w Brzostowie i 
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Grabównie przed obiektem przeznaczonym do sprzedaży ?. Technicznie jak 
zostały podzielone te działki do sprzedaży.   
 
Wójt Gminy –  proszę państwa, przede wszystkim pierwszym elementem to była 
konsultacja z osobami, którzy korzystają w tej chwili z umowy najmu lokali które 
znajdują się na tych działkach. To było pierwsze podejście, natomiast w 
Grabównie tu nie było problemu bo, rzecz polega na tym że trzeba podchodzić 
do sprawy bardzo racjonalnie. Jako że osoby które zamieszkują, dysponują 
wynajem lokalów Gminnego mogą korzystać z pewnych preferencji. Te 
preferencje dotyczą lokalu, gruntu i gruntu pod lokal. Jeżeli lokal znajduje się na 
0,5 hektara to jest to nie dopuszczalne do sprzedaży na preferencyjnych 
zasadach. Jeśli chodzi o prostokąt, jest ustalona taka funkcjonalna powierzchnia 
działki pod lokale, akurat dwoma. Działki które zostały wydzielone, przepraszam 
mogę tu się mylić co do wartości. Jedna około 10 lub 11, druga 7, 8 arów czyli 
działki nie z gruntów rolnych, ale z działek budowlanych. Na jednej z nich 
znajduje się budynek gospodarczy inaczej stodoła i stare chlewiki. Jedna działka 
ma możliwy wjazd od strony drogi powiatowej, a druga od strony Gminy.  A 
pozostałej części do współwłasności z tym że, została wydzielone jeszcze dwie 
działki, dla potrzeb projektowanego i w tej chwili realizowanego projektu, bo 
brakowało nam tej ścieżki. Przy tym samym narożniku została wydzielona 
jeszcze mała działka dla potrzeb przepompowni ścieków. Trzeba to było po 
prostu podzielić, bo jak w przyszłości powstanie współwłasność i jeżeli te 
procedury dojdą do końca, to pozostaną w zasobach Gminy to co jest niezbędne 
dla celów publicznych. Zresztą procedury lokalizacyjne już są zakończone. Jeśli 
chodzi o Grabówno jakkolwiek grunt pod budynkiem zostanie współwłasnością  z 
udziałem cząstkowym Gminy jako że znajduje się tam lokal który nie był 
zajmowany przez żadnego najemca tylko przez przedszkole przez Gminę. Wiec 
nie podlega tej procedurze preferencyjnej sprzedaży. Działka została 
wyznaczona proporcjonalnie jak gdyby to 3 lokatorów w tym 1 lokator czy 
właściciel Gmina. Natomiast te grunty już tam były dzielone kiedyś. Od rowy jest 
to 3 klasa gruntów, natomiast od rowu została wydzielona działka budowlana są 
to naprawdę piękne działki. Z drugiej strony tam jest budynek gospodarczy co 
stanowi współwłasność 3 podmiotów bo Gmina i 2 lokatorów. Dalej w kierunku 
księdza tam są działki wydzielone.   
 
Radna Powiatowa I Saturska–  tam są też działki budowlane ?   
 
Wójt Gminy –  tak bo to było też podwórze prawdopodobnie. O ile pamiętam 
budowlane. Natomiast kończy się cała historia jeśli chodzi o działki budowlane, 
na linii pana Drzymały i później granica tam jest też grunt Gminy, tam gdzie ta 
kukurydza była. To jest grunt Gminy to jest rola. Proszę państwa ja informuję 
zawsze Rade że my dzielimy, że przygotowujemy bo należy się spodziewać 
pewnych wachnięć w funkcjonowaniu budżetu, ale nie budżetu w sensie jako 
Gmina ale w inwestycyjnym. Nie ma innych możliwości jak sprzedaż zasobów 
Gminnych jak z przeznaczeniem na inwestycje. Zawieramy teraz długoterminowe 
umowy o finansowanie unijne. Proszę państwa, no tragedią byłoby, gdyby Gmina 
nie zrealizowała zadań, za które z każdym dofinansowaniem sięga 70 – 80%.   
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Radna Powiatowa I. Saturska–  przepraszam panie Wójcie, to rozumiem, że w 
Grabównie była 1 działka wydzielona od tego................ a potem jest płot i tam są 
działki już wcześniej wydzielone.  
 
Wójt Gminy –  jak na razie w ogóle nie prowadzimy sprzedaży tej działki. My 
przygotowujemy procedury, jeśli chodzi o te działki, które sprzedajemy najemcą. 
Tam gdzie są działki mieszkalne wnioski są składane od wielu lat. W każdym 
bądź razie w mojej ocenie, jeśli chodzi o ten lokal po przedszkolu, to on powinien 
być...............   
 
I Saturska –  a jakie ma tam być ogrzewanie ?  
 
Wójt Gminy –  w ramach umowy z panem Barabaszem przygotowujemy 
ogrzewanie gazowe Teraz też się grzeje, i grzał przez 2 lata, jak tam nikogo nie 
było. Grzał zakręcić tego nie mógł. Ja już prowadziłem rozmowy w tej sprawie i to 
nie jest kwestia darowizny, tylko zostało drewno i oni to uporządkowali i dalej to 
nie ma znaczenia, bo i tak będzie grzał i tak.    
 
Radny Banasik  –  nie lepiej było by sprzedać tą nieruchomość ?   
 
Wójt Gminy – którą ? ja tutaj już powiedziałem przed chwilą, że jest sprawa 
finansowa, charakter jej położenia, bo dlaczego przez dwa lata ta nieruchomość 
nie była zajęta ? z prostego powodu ,długo liczyłem na to, że jednak zespół 
ratownictwa medycznego trafi do Grabówna i będzie tam funkcjonował, mogliśmy 
poprawić tam warunki. Stało się inaczej, więc nie ma co tu wyczekiwać, ale mieć 
to w dyspozycji, że można umowę wypowiedzieć i na dalsze cele publiczne lokal 
pozostawić. Proszę państwa mamy jeszcze inne kłopoty, bo jeśli nieskutecznie 
albo za późno będziemy remontować obiekt Grabówno, ale tam mamy jeszcze 
lokatora w Grabównie przy świetlicy. Nie sposób tam przeprowadzić remontu, 
jest to na niekorzyść. Była taka sugestia w tym roku żeby tego lokatora przenieść 
do tego lokalu, ale ten lokal tez nie był przygotowany. Po prostu nie było nas 
stać. Jest to jakieś rozwiązanie na najbliższe lata bo w tej chwili ma tam siedzibę 
LGD. Niema problemu z lokatorem, który zajmuje obiekt z drugiej strony z 
starszym małżeństwem, wiemy jak to funkcjonuje, jest spokój wszyscy są 
zadowoleni. Tyle mogę powiedzieć w tej sprawie.   
 
Przewodnicz ąca Rady  – czy są jeszcze jakieś pytania ?. Skoro pytań więcej nie 
ma pragnę państwu przekazać że w dniu 30 października wpłynęła  skarga od 
pani Stępnowskiej w związku z tym zgodnie ze statutem   przekazuje pani 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej – chodzi o przyłącze związane właśnie z 
wodociągiem. I przechodzimy do pkt 17.   
 
Ad 17    
Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy.    
 
Przewodnicz ąca Rady – w grudniu proszę państwa odbędą się dwie sesje, tak 
przynajmniej są planowane, pani Skarbnik uzgodniła ? Czyli będą 2 grudnia o 
godz. 11 w tej sali i 28 grudnia sesja budżetowa.   
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